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Carnet de alegeri

BILANȚUl PREMEJHJI AN DUPĂ UNIFICARE
Colectiviștii din Mădăras și satul Mărțihaza au analizat zilele acestea în cadrul adunării generale realizările primului an de activitate după unificare. Bilanțul acestor realizări se dovedește mult maj rodnic decît în anii pre- cedenți. Unificarea celor 2 gospodării a dat posibilitate știlor să valorifice mai bine resursele locale, să-și îmbine forțele, să le folosească cu mai mult randament. Cei din Mărțihaza, bunăoară, nu aveau condiții pentru dezvolta

rea legumiculturii, în schimb dispuneau de mari suprafețe pentru cultura orezului și de condiții pentru amenajarea eleșteelor pentru creșterea peștilor, de care însă 
nu dispuneau în aceeași măsură mădărășenii. Experiența de 13 ani 
a gospodăriei colective din Mă- dăraș, pregătirea brigadierilor de cîmp din legumicultura, zootehnie, întărirea economică-organiza- torică, baza materială creată, toate acestea le-au fost de un real ajutor colectiviștilor din Mărțihaza. care aveau mai puțină experiență în buna desfășurare a lucrărilor. Despre toate acestea au vorbit cu însuflețire colectiviștii, subliniind faptul că unificarea le-a adus avantaje atît în sporirea producției cît și în creșterea valorii zilei-muncă.Datorită unificării, gospodăria din Mădăras, care cuprinde aproape 2.700 ha. a putut folosi mai rațional pămîntul, aplicînd agrotehnica diferențiată, cu mai puține cheltuieli.

te pe cap de vacă față de înainte de unificare. De la mai mult de jumătate din efectivul vacilor s-a realizat între 2.300—3.200 1. lapte pe cap de vacă furajată. Numeroși colectiviști care Io * ' printreIoan Isal, Iosif Cristea propus
Mecanizatorii 
din Băilești

colectivi- Unificarea a dus gospodăria cu pași repezi spre consolidarea ei economică. Colectiviștii socotesc acum numărul animalelor proprietate obștească în mii de capete, iar veniturile în milioane lei. Gospodăria a realizat anul trecut peste 400 vagoane cereale, 150 vagoane sfeclă de zahăr etc, iar din sectorul zootehnic care cuprinde peste 6.000 capete animale s-au vîndut pe bază de contract însemnate cantități de produse printre care peste 11.000 kg. lină fină și mai mult de 1.500 porci grași. Gospodăria a sporit anul trecut, pe baza valorificării mai judicioase a posibilităților interne, a lucrării mai bune a pămîntnlui, numărul animalelor prin prăsilă proprie și cumpărări, depășind cu mult densitatea stabilită la suta de hectare la fiecare specie. Fondul de bază al gospodăriei care a crescut în 1962 cu mai mult dc 1.862.000 lei, însumează în prezent peste 8 milioane lei, revenind la suta de hectare 314.000 lei. Din valorificarea produselor vegetale și animale, gospodăria a realizat un venit de peste 6.000.000 lei. In afara produselor în natură, gospodăria a împărțit colectiviștilor în numerar cîte 12 lei la zi-muncă.

și Ana Cristea au în cadrul adunării generale să se dezvolte sectorul legumicol, îndeosebi legumele timpurii care le-au adus anul trecut un venit de 53.000 lei la hectar. Cristea Ioan, Alexandru Varga și alții au subliniat că trebuie organizată mai bine munca pe brigăzi și echipe, ca astfel toate lucrările să se facă la un nivel înalt agrotehnic.Analizînd posibilitățile de care dispun și ținînd cont de propunerile colectiviștilor, planul de producție pe acest an cuprinde cifre mobilizatoare. Se prevede ca producția medie de grîu, să fie de 2.000 kg Ia hectar, cea de porumb de 3.800 kg. boabe, grădina de legume să crească la 22 ha., stabilin- du-se un venit de peste 49.000 lei la fiecare hectar. De asemenea, producția medie de lapte la cele 550 de vacj s-a prevăzut a fi de 2.500 litri pe cap de vacă furajată, iar producția medie de lînă de 5 kg.Colectiviștii au prevăzut să crească anul acesta aproape 20.000 păsări, revenind peste 1.200 la suta de hectare cerealiere. Potrivit planului de producție, gospodăria din Mădăras va realiza în 1963 din valorificarea produselor vegetale și animale un venit de peste 8 milioane lei. Mal mult de 40 la sută din aceste venituri provin din sectorul zootehnic. MINERVA VELNICIUO

Candidați! cei mai buni gospodari

Analizîndu-și posibilitățile care dispun, colectiviștii hotărît să cultive în acest pentru prima oară orez pe terenuri improprii altor culturi pe o suprafață de aproape 30 ha., pe care le-au și pregătit încă din toamnă. De asemenea, au creat o nouă ramură — creșterea păsărilor de apă. Rezultatele unificării au întrecut cu mult așteptările colectiviștilor. Cu tot timpul secetos din 1962 ei au realizat o producție în medie de 3.460 kg. porumb boabe la hectar, iar pe o suprafață de 200 ha. au realizat peste 5.000 kg. la hectar. Și în sectorul zootehnic s-au înregistrat succese de seamă. De la cele 400 vaci au obținut în medie o creștere a. producției do 4—6 1. lap-
sporite de porumbUnitățile agricole socialiste din regiunea Banat au dobîndit o bogată experiență în cultura porumbului. Multe dintre ele, printre care cele din Cărpiniș, Recaș, Grabăț și Le- nauheim, au realizat anul trecut^ de pe întreaga suprafață cultivată, producții medii de 4.000—6.000 kg boabe la hectar. Pentru cunoașterea și însușirea metodelor agrotehnice aplicate de unitățile fruntașe^ inginerii agronomi din gospodăriile colective 

au organizat o serie de acțiuni de masă la care au luat parte colectiviști cu o bogată experiență în cultura porumbului.Ingineri agronomi și brigadieri din gospodăriile colective din raionul Timișoara, de pildă, au vizitat recent 
pe colectiviștii din Cărpiniș, care au obținut de pe cele 620 ha cîte 5.360 kg porumb boabe la hectar. Cu acest prilej, inginerul agronom al gospodăriei a arătat vizitatorilor cum au obținut colectiviștii aceste recolte.De asemenea, în regiune a fost organizat un ciclu de lecții ținute de ingineri agronomi . și oameni de știință din agricultură, care au fost transmise de studioul regional de radio și stațiile de radioficare.

Pentru producții

Consiliul de conducere al gospodăriei colective din comuna Copalnic Mă- 
năștur, raionul Tîrgu Lăpuș s-a întrunit pentru a lua o serie de măsuri 
In vederea traducerii în viată a unor prevederi ale noului plan de producție

— Anul trecut, a început inginerul Plăviceanu, stațiunea noastră a executat un volum de lucrări egal cu 169 400 hantri, față de 153 502 hantri cît a fost planificat, realizînd planul de producție în procent de 110 la sută. Datorită înzestrării cu un număr sporit de tractoare și mașini a- gricole, noi am putut extinde considerabil mecanizarea principalelor lucrări agricole. Astfel, toate arăturile au fost executate cu tractoarele, semănatul cerealelor s-a făcut cu mașinile în proporție de 98 la sută, iar recoltarea păioaselor în proporție de 70 la sută. In ceea ce privește lucrările de întreținere a culturilor, mecanizatorii au executat 3 și chiar 4 prașile mecanice. Executînd toate lucrările la timp optim și în condițiile cerute de agrotehnica înaintată, gospodăriile deservite de stațiunea noastră au obținut la toate culturile producții bune. Gospodăria agricolă colectivă din Boureni, de pildă, a realizat o producție medie de 1826 kg grîu Ta ha, gospodăria . agricolă colectivă din Negoi — 1750 kg la ha, iar cea din Bistrețu 1700 kg la ha pe toată suprafața cultivată. Și la porumb cu toată seceta din vară, gospodăria agricolă colectivă „Valea Dunării" din Negoi a realizat în medie pe toată suprafața cultivată cu porumb 4600 kg boabe la hectar, cea din Cătanele — 4150 kg boabe la ha, iar gospodăriile colective din Plosca și Coveiu 4 000 kg boabe la hectar.Din spusele inginerului am înțeles că o contribuție importantă Ja obținerea acestor rezultate a adus-o buna organizare a muncii în brigăzile de tractoare, care a făcut să crească simțitor randamentul pe tractor convențional prin formarea de agregate corespunzătoare și folosirea întregii capacități de lucru a tractoarelor și mașinilor agricole. Numărul hantri- lor pe tractor convențional a crescut cu mult față de cel planificat, Iar prețul de cost de 53,29 lei per ha a.n. a scăzut cu 2,14 lei per ha a.n. realizîndu-se o lei.Pentru anul de la S.M.T. sarcini de plan sporite. Printre principalii indicatori de plan se numără realizarea unui volum de lucrări egal cu 183 440 ha a.n. ; sarcina pe tractor convențional va fi de 544 ha a.n. cu un preț de cost de 47 de lei și cu un consum de 11,4 kg motorină pe hantru. Mecanizatorii apreciază că indicatorii de plan pe 1963 sînt mobilizatori și vor putea fi îndepliniți și chiar depășiți. Pentru aceasta, mecanizatorii se străduiesc să execute reviziile și reparațiile la tractoare și mașinile agricole la timp și de un înalt nivel calitativ, ei avînd de executat revizii și reparații la un număr de 198 tractoare, 234 pluguri, 68 cultivatoare, 34 sape rotative, 140 semănători păioase, 155 semănători porumb.Datorită bunei organizări a muncii în atelierele mecanice, pînă de cu- rînd 80 la sută din utilajul agricol a fost pus în stare de funcționare.

O adunare de circumscripție electorală în comuna Zănești, raionul Buhuși, în casa locuitorului Dumitru Apreutesi. Cetățenii ascultă cu viu interes cuvintele președintelui biroului F.D.P. comunal, Grlgore Adiaco- nița, care înfățișează realizările gospodărești din comună.„Realizările obținute, spune el, trebuie îmbogățite — și treaba aceasta stă în puterile noastre ; eu propun drept candidat în alegerile de la 3 martie pe tov. Maria Neculai Ciobanu, șefă de echipă în gospodăria noastră colectivă, încredințat fiind că, așa cum ea a muncit ca colectivistă, numărîndu-se printre fruntași, va munci și ca deputată în sfatul popular al comunei Zănești, pentru rezolvarea la timp și cît mai bine a treburilor gospodărești".în cameră răsună puternic un ropot de aplauze. Alegătorii sînt de acord cu propunerea făcută. Apoi se ridică și vorbesc pe rînd în sprijinul candidaturii, Dumitru Apreutesi, Constantin Marin, Grigore Pascaru și alți colectiviști.„Tov. Maria Neculai Ciobanu este o femeie harnică și dacă avem în vedere Ca cei pe care îi propunem să

atunci frecă propu- ca deputatfie cei mai buni gospodari, buie să subliniez șl eu nînd-o pe ea și alegînd-o la 3 martie, sîntem siguri că ne va reprezenta cu cinste" a spus colectivistul Grigore Pascaru.Supusă adunării, candidatura colectivistei fruntașe Maria Neculai Ciobanu a fost aprobată în unanimitate.— Mulțumesc mult pentru încrederea acordată și vă asigur că nu voi precupeți nici un efort spre a îndreptăți așteptările dumneavoastră, ca Zăneștii noștri să devină o comună tot mai frumoasă, tot mai primi, toare", a rostit emoționată candidata circumscripției nr. 3 Zănești, în alegerile de la 3 martie.Asemeni cetățenilor din Zănești, colectiviștii dinRăpsig, raionul Gurahonț, regiunea Crișana, au avut zilele trecute adunarea de desemnare a candidatului circumscripției lor, în alegerile de la 3 martie.— Sigur, tovarăși, s-a auzit un glasde femeie, noi avem în colectivă cetățenilor o constituie însuși faptul mulți fruntași care ar merita să-i pro- “ ' " ' ,punem drept candidați; dar, după desemnează din rîndurile lor pe cel părerea mea, cel mai bun este pre- mai buni gospodari.

comuna comuna

ședințele gospodăriei noastre, tov. Petroman Cornea. Știm cu toții cît de mult a stăruit el pentru ca în colectivă să avem ferme puternice de vaci, porci, oi, pentru ca să realizăm venituri din an în an tot mai mari. Și lucrul acesta s-a realizat. Avem 278 taurine, 345 porcine, aproape 1.000 de oi-mame, am construit adăposturi încăpătoare, Ieftine și trainice. In toate realizările noastre se cuprinde în mare parte și munca președintelui gospodăriei, tov. Petroman Cornea, pe care îl propun drept candidat în alegerile de la 3 martie.Propunerea a fost primită cu puternice aplauze.Adunări de desemnare a candida- ților — adunări obișnuite, entuziaste, în care se manifestă grija cetățenilor pentru continua înfrumusețare a comunei, dorința ca prin munca aleșilor lor, școala, căminul cultural, cinematograful, casa de nașteri, să-și aducă binefacerile din plin pentru lumea satelor respective.O chezășie a îndeplinirii dorințeică drept candidați în alegeri ei

ÎN ACESTE ZILE

La uzina de reparații din Dudești-Cioplea, regiunea București, tractoarelor 
trimise pentru reparații li se iace o ultimă verificare înainte de a ii expe

diate unităților respectiveeconomie de 362 5161963 mecanizatorilorBăileștj le revin

Ins. A. CUMPĂNAȘUIII LI 930II 1963 KG fLflAREA-SOARKLUI IA HECTARMembrii gospodăriei colective din Pecineaga, regiunea Dobrogea, au obținut în ultimii ani recolte tot mai mari la cultura florii-soarelui. Astfel, dacă în anul 1958 au obținut numai 930 kg la hectar, în 1961 ei au realizat cîte 1 670 kg la hectar, iar în anul trecut, graficul producției indică 1 963 kg, pe o suprafață de 186 hectare.
La fondul de

Culturi forțate in răsadnițeGrădina de legume a gospodăriei agricole colective „Olga Bancic" din Palazu Mare, regiunea Dobrogea, a ocupat anul trecut o suprafață de 120 ha. Din valorificarea a peste 1.760.000 kg legume și zarzavaturi gospodăria a realizat un venit bănesc de 1.800.000 de lei.Pentru continua dezvoltare a sectorului legumicol și sporirea producției la hectar colectiviștii acordă o mare atenție în aceste zile răsadnițelor, fertilizării terenului, serelor.Gospodăria a avut anul trecut 12.000 m.p. de răsadnițe. Anul aces-

ta, suprafața cu răsadnițe va crește cu încă 700 m.p., suprafață care a fost deja amenajată. De asemenea, s-au pregătit 300 m.p. de paturi calde necesare culturilor forțate. în răsadnițe într-un stadiu avansat de creștere se află verdețurile ce ocupă 200 m.p., ceapa verde 100 m.p., iar salata 2.500 m.p.In vederea fertilizării solului colectiviștii au transportat pe terenul destinat culturii legumelor peste 180 tone de gunoi de grajd.MEMETCEA RÎDVANcorespondent
Gata de lucru

Au început amenajarea
răsadnițelor60 de gospodării agricole colective din jurul orașelor și centrelor muncitorești din regiunea Bacău extind legumicultura. Colectiviștii din comuna Săucești măresc grădina de legume la 100 de hectare, iar cei din comunele Letea Veche, Cordun, Po- doleni și altele la 25—60 hectare.în aceste unități, ca și în celelalte gospodării colective din regiune, se fac pregătiri intense pentru sporirea producției de legume. Colectiviștii se aprovizionează cu materialele necesare și semințe din soiuri valoroase. A începui amenajarea răsadnițelor și totodată încheierea contractelor cu unitățile comerciale.Anul acesta gospodăriile colective din regiunea Bacău cultivă legume pe o suprafață de 9.000 hectare, cu aproape 1.900 ha mai mare decît în anul trecut. Mai mult de 25 la sută din terenurile rezervate grădinilor de legume vor fi irigate.

Nu de mult la gos
podăria colectivă din 
comuna Pogonești, ra
ionul Bîrlad, s-a făcut 
bilanțul realizărilor 
obținute în 1962 și s-a 
aprobat planul de pro
ducție pe anul 1963. 
Darea de seamă pre
zentată de Gheorghe 
Pavel, președintele gos
podăriei, a arătat că 
harnicii colectiviști de 
aici au încheiat bilan
țul anului 1962 cu re
zultate destul de bune 
în toate sectoarele de 
activitate. Intr-un ca
pitol destul de mare al 
dării de seamă a fost 
scoasă în . evidență și 
grija pe care au ma
nifestat-o colectiviștii 
împreună cu conduce
rea pentru mărirea 
fondului de bază, a 
averii obștești.

Invățînd din expe
riența altor gospodării 
colective, membrii gos
podăriei din Pogonești 
s-au convins că bună
starea lor personală 
este strîns legată, de 
puterea economică a 
gospodăriei, de crește
rea continuă 
obștești. Ca
gospodari ce sînt, în
drumați de organizația 
de bază P.M.R., ei au 
folosit toate posibilită
țile existente în gospo
dărie pentru creșterea

a averii 
oameni

avutului obștesc. Mai 
întîi au pus un accent 
deosebit pe dezvolta
rea acelor ramuri de 
producție pentru care 
aveau condiții natu
rale prielnice. Așa 
că, în afară de cultura 
porumbului și a griu
lui, ei au început să 
cultive cu rezultate 
bune floarea-soarelui, 
și legume. Folosind 
jilGIIIIIIIIilllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllhi.

Filă de carnet

apa Tutovei, grădina
rilor gospodăriei le-a 
fost ușor să cultive le
gume pe 25 ha. Toto
dată, colectiviștii din 
Pogonești au trecut și 
la plantarea terenuri
lor în pantă, supuse e- 
roziunii, cu vii și pomi 
fructiferi. De aseme
nea, o grijă deosebită 
au acordat dezvoltării 
sectorului zootehnic.

Aceste măsuri și 
munca entuziastă a 
colectiviștilor au făcut 
ca veniturile gospodă
riei să 
an. In 
de zile 
că a 
crescut
lei la 3 milioane lei,

crească an de 
numai trei ani 
averea obșteas- 
gospodăriei a 
de la 1.900.000

bază de 
lei

este

la

că

tar fondul de 
la 1.012.000 
1.800.000 lei.

Important
membrii acestei gospo
dării și-au dat seama 
că trebuie să aibă grijă 
nu numai de venitu
rile pe care le vor pri
mi într-un singur an, 
ci și de veniturile ce le 
vor lua în anii urmă
tori. De aceea, ei au 
hotărît ca din venitu
rile anuale să reparti
zeze sume importante 
pentru mărirea fondu
lui de bază al gospodă
riei. De pildă. în anul 
1962, colectiviștii 
alocat fondului 
bază, 12 la sută 
veniturile bănești, 
pentru acest an
hotărît să repartizeze 
din veniturile bănești 
15 la sută.

Dînd atenția cuve
nită măririi simțitoare 
a fondului de bază, co
lectiviștii din Pogo
nești măresc de fapt 
izvorul veniturilor gos
podăriei, și prin aceas
ta al propriilor lor ve
nituri.

au
de 

din 
iar 
au

ION GHEORGHIU

Această recoltă obținută în condiții climatice puțin favorabile arată că soarta producției poate fi ho- tărîtă și de alți factori. în primul rînd de hărnicie și de priceperea colectiviștilor în a crea condiții bune de dezvoltare a plantelor, cum au muncit ei:Cultura florii-soarelui a plasată după grîu. Pentru dica pierderea apei din sol și a crea condiții bune pentru înmagazinarea apei din precipitații, lucru deosebit de important pentru condițiile specifice Dobrogei, terenul a fost arat la adîncimea de 28—31 cm cu plugul echipat cu scormonitor, într-un interval de 2—=4 zile de la recoltarea griului. în perioada de vară și de toamnă, arătura a fost menținută mereu afinată și curată de buruieni, prin două discuiri.în primăvară, spre sfîrșitul lunii martie, s-a lucrat din nou terenul cu discul, la adîncimea de 12—14 cm. Aceasta pe de o parte pentru a opri evaporarea apei din sol — fapt deosebit de important pentru condițiile de prin părțile locului — iar pe de altă parte pentru a forma un bun pat germinativ seminței.Semănatul a fost executat în zilele de 3, 4 și 5 aprilie, la distanța de 80 cm între rînduri, cantitatea de sămînță dată fiind de 14—15 kg la hectar. La obținerea recoltei mereu sporite la hectar, un rol de seamă l-a avut și sămînța precum și respectarea epocii optime de însămîn- țare. în ultimii ani, aici s-a cultivat numai sămînță Vniîmk 8931.

lucrări de întreținere, colecti- au executat o grăpare imediat semănat (pentru a nivela teși a evita astfel pierderea apei
Dar iatăfost am- a împie-

Ca viștii după renul din sol). După răsărire, cînd plantele se vedeau bine, s-a făcut prima pra- șilă manuală pe rînd (între 5—10 mai) după care s-a prășit mecanic printre rînduri. Prașila a doua, mecanică și manuală, a urmat după 12 zile. O dată cu această prașilă, s-a executat plantă laPrașila cutată în cea manuală între 12—15 iunie.La sporirea recoltei, o contribuție de seamă au adus-o. și cele 106 familii de albine, care, amplasate în jurul lanurilor, au ajutat la o mai bună polenizare.Faptul că la brigada a Il-a, condusă de comunistul Ibadula Geait, s-au realizat pe 51 hectare, cîte 2 308 kg floarea-soarelui la hectar, dovedește cu prisosință că posibilitățile de sporire a recoltei de floarea-soarelui la hectar nu sînt încă epuizate în gospodăria colectivă din Pecineaga. De acest lucru sînt convinși colectiviștii.De aceea ei au pregătit cele aproape 200 hectare — cît vor semăna în acest an — la un nivel agrotehnic și mai ridicat. O dată cu arătura a- dîncă la 35—37 cm făcută imediat după recoltarea griului, au încorporat în sol cîte 25—30 de tone de gunoi de grajd la hectar. De asemenea, pe lingă celelalte lucrări recomandate la această cultură, ei vor face răritul cu mai multă atenție, pentru a asigura o densitate normală de plante la hectar.

Și în Iarna aceasta mecanizatorii de la S.M.T. „23 August» din Dobrogea s-au situat fruntași pe regiune în pregătirea mașinilor și utilajelor agricole necesare însămînță- rilor de primăvară. Ei execută repararea tractoarelor eșalonat în tot timpul anului, după graficele de întreținere și reparații întocmite pentru fiecare tractor. Astfel, în perioada de iarnă, intră în reparații tractoarele care au lucrat în toamnă, iar la celelalte se fac revizii ge-

nerale. Se asigură în felul acesta reparații de calitate și condiții pentru o exploatare rațională a mașinilor. Reparațiile de iarnă au fost organizate pe brigăzi și echipe, iar tractoriștii iau parte, alături, de mecanicii din ateliere, la executarea lor.Ca urmare a bunei organizări a muncii, în prezent toate tractoarele sînt gata pentru începerea lucrărilor de cîmp.

Se pregătesc din timpAnul trecut, gospodăria agricolă 
colectivă „Răscoala din 1907“ din 
comuna Obedeni, raionul Oltenița, 
a realizat de pe cele 62 de ha. cu le
gume, un venit bănesc de 900.000 
de lei.

Avantajele cultivării legumelor au 
determinat pe colectiviști să extin
dă în acest an, grădina de 
la 108 ha 
gate.

Dornici 
la ha și 
lectiviștii 
de acum,

In acest scop, ei au ascuțit peste 
50.000 bucăți .araci și au reparat 
cele 2578 rame existente în gospo
dărie. De asemenea, s-au procurat 
500 rogojini și 50 m.c. material lem
nos necesar confecționării altor 
rame.

din care 50 ha să.
legume 
fie iri-

sporitesă obțină recolte 
de calitate superioară co- 
din Obedeni se pregătesc 
din iarnă.

ȘERBAN ILIEcorespondent
Cartofi timpurii 

pe 2000 ha

răritul, lăsîndu-se cîte o 30—35 de cm.a 3-a mecanică a fost exe- zilele de 28—29 mai, iar

c. VASIA

Asigură materialele de construcție
în aceste zile de iarnă colectiviștii din regiunea Crișana lucrează în carierele din împrejurimi la scoaterea prundișului și nisipului, finisarea materialului lemnos și la transportul acestor materiale pe locurile unde vor ridica anul acesta noi construcții agrozootehnice.în acest fel, majoritatea gospodăriilor colective din regiunea Crișana

și-au asigurat o bună parte din materialele necesare construcțiilor.Pentru adăpostirea numărului sporit de animale pe care și l-au propus să-1 crească în acest an, gospodăriile colective din regiunea Cri- șana vor construi peste 1.400 de grajduri, saivane, maternități pentru scroafe, precum și 13 adăposturi de mare capacitate pentru creșterea păsărilor.

Ședința secției de învățămînt și propagandă 
a Consiliului Superior al AgriculturiiIn zilele de .25—26 ianuarie a avut loc la Consiliul Superior al Agriculturii ședința secției de învă- țămînt și propagandă a consiliului. Au participat membrii secției, cadre didactice, reprezentanți ai unor instituții centrale, ai consiliilor a- gricole regionale.La ședință au fost prezentate referate, s-au purtat discuții,și, au. fost, stabilite măsuri cu privire la amplasarea în viitor a unităților de Învățămînt din rețeaua Consiliului Superior al Agriculturii, la modul de organizare și desfășurare a practicii de inițiere și de producție a elevilor și în legătură cu organizarea gospodăriilor agricole didactice sau secțiilor afectate pentru instruirea practică a elevilor din școlile agricole.In rețeaua de școli agricole a Consiliului Superior al Agriculturii se pregătesc 69.000 de elevi cu o treime mai mult decît în anul trecut ca viitori mecanizatori și tehnicieni agronomi, horticultori și veterinari precum și contabili agricoli. Datorită dezvoltării învățămîntului agricol-tehnic și profesional, s-a mărit baza materială necesară, con- struindu-se noi școli și săli de clasă, laboratoare, ateliere, cantine, dormitoare etc.Pentru îndeplinirea sarcinilor trasate de Hotărîrea C. C. al P.M.R. și a Consiliului de Miniștri din anul 1962 privind dezvoltarea și îmbunătățirea învățămîntului agricol, ședința a stabilit, pe baza studiilor făcute de specialiștii propunerilor consiliilor gionale ca amplasarea strucții de școli să se tați de producție sau lor apropiere. In fiecare regiune se va asigura spațiul de școlarizare necesar pregătirii cadrelor pentru nevoile producției proprii după specificul ramurilor pe care le dezvol-

tă. Practica în producție a elevilor reprezintă 50 la sută din timpul de școlarizare. Ea se face în unități agricole socialiste și este astfel eșalonată în anii de studiu încît elevii să poată cuprinde toate etapele procesului de producție agricolă.(Agerpres)

Gospodăriile agricole colective din Maramureș extind culturile de legume în acest an cu aproape 400 hectare. Lucrările de pregătire a acestor terenuri și pentru obținerea de recolte mari au început încă din toamnă.în aceste zile, colectiviștii amenajează răsadnițele și continuă trans-: portul îngrășămintelor la cîmp.în Maramureș ia extindere, de asemenea, cultura cartofilor timpurii, îndeosebi în zona nisipoasă a raionului Cărei, unde această cultură are o veche tradiție. Cartofii timpurii se vor cultiva anul acesta în regiune pe mai mult de 2 000 ha.

Dragi cititori,Corespunzător noilor condiții create prin încheierea colectivizării agriculturii, în locul gazetei 
nouă" va apare, începînd de joi 7 februarie catia „AGRICULTURA SOCIALISTA", organ lui Superior al Agriculturii.Revista „AGRICULTURA SOCIALISTĂ"

„Agricultura1963, publi- al Consiliu-

secției și a agricole re- noilor con- facă în uni- în imediata

se adresează inginerilor și celorlalți specialiști care lucrează în gospodăriile colective, gospodăriile agricole de stat, stațiunile de mașini și tractoare și consiliile agricole, președinților gospodăriilor agricole colective, brigadierilor, șefilor de echipă, colectiviștilor fruntași și tuturor celor ce urmăresc noile cuceriri ale științer și tehnicii și militează pentru aplicarea lor în practica agricolă.Revista „AGRICULTURA SOCIALISTA" va apare săp’ tămînal, în 16 pagini, bogat ilustrată, în două culori, prețul unui exemplar fiind de 1 leu.Citiți „AGRICULTURA SOCIALISTĂ"!



Aspecte din regiunile Brașov și BacăuAnul 1362 a fost rodnic și pentru activiștii culturali din rețeaua cineiuaiograiică a regiunii Brașov. Au luat ființă peste 20 de cinematografe sătești noi la Apold, Tîur, Co- rnana de Jos ele., au fost dotate cu a- parate și utilaj nou alte numeroase unități, s-a înregistrat o cifră de spectatori mai mare ca în anul precedent. Evenimentul de cea mai mare amploare a rămas însă „Festivalul filmului pentru sate", mijioc important pentru formarea conștiinței socialiste a oamenilor muncii de pe ogoare, pentru ridicarea nivelului Ier profesional, pentru informarea lor asupra principalelor probleme politice, culturale și științifice.La prima etapă a festivalului au participat 104 comune și sate cinefi- cate din raioanele Sibiu, Sf. Ghcor- ghe, Tg. Secuiesc ca și cele aparți- nînd orașului Brașov. De asemenea, trei caravane cinematografice au prezentat filme artistice și documentare în peste 50 de sate neci- neficate în fața a mai mult de 10 000 de spectatori.La cele peste 1000 de spectacole cu filme artistice, documentare, de desene animate etc., din luna decembrie s-au înregistrat 210 194 de spectatori, realizîndu-se o medie de peste 2 000 de spectatori pe unitate cinematografică sătească. Depășirile față de realizările ultimului an sînt foarte mari. Au fost organizate 304 matinee pentru copii, elevi și tineret, au avut loc aproape 12 000 pre

.Cîteva din caravanele Întreprinderii cinematografice regionale Brașov,

D i a f i I m eIn anii puterii populare, în patria noastră a luat ființă producția de filme și diafilme. Paralel cu aceasta se lărgește și rețeaua cinematografică din mediul rural. Filmele artistice și documentare sînt tot mai mult apreciate de către spectatori. Acolo unde încă n-au fost înființate cinematografe sătești, a ajuns sora mai mică a filmului —, diafilmul.Dar proiecții de diafilm au loc chiar și în comunele în care sînt cinematografe, în G.A.S., S.M.T.,G.A.C.,  cămine culturale. Si este foarte firesc, diafilmele abordînd probleme foarte variate : de la basme și povești pentru copii și tineret, pînă ia cele mai noi descoperiri din domeniul energiei nucleare sau a zborului în Cosmos.în cadrul acestei producții, un loc important îl are diafilmul agricol realizat de către Studioul „Alexandru Sahia“, la cererea și cu sprijinul direct al Consiliului Superior al Agriculturii.Intr-o tematică variată, sînt date cunoștințe agrozootehnice foarte ușor de înțeles da către marea masă a celor ce lucrează pe ogoare. Conținutul științific al acestor diafilme este asigurat, în calitate de autori, de către profesori universitari, candidați în științe agricole, cercetători, ingineri și medici veterinari din G.A.S., S.M.T. și G.A.C., etc.Un aport însemnat, mai ales din punct de vedere tehnic șl artistic, îl are echipa studioului (redactor Savin Sotir, reporterii Schwartz Saul și Anatolie Nacu, desenatorii-monteri Viorica Arghir-Marcu, Cocea Elena și Țențulescu Georgeta).Dintre diafilmele realizate în anul 1962 figurează titluri ca : Cultura ai «odată < pomilor cu alte culturi, Folosirea gunoiului de grajd și mustului de bălegar în fertilizarea so-
Cu sprijinul consiliului agricol raionalCîmpiile sînt acum acoperite cu zăpadă și în raionul Adjud, regiunea Bacău. Dar oamenii fac pregătiri intense pentru viitoarea campanie a- gricolă de primăvară.La numeroase gospodării colective cum sînt cele din Homocea sau plos- cuțeni, unde anul trecut — cu toate condițiile grele de climă s-au obținut producții mulțumitoare de cereale, plante tehnice și legume, — o serie de măsuri tehnice adoptate de cu- rînd de adunările generale ale colectiviștilor, sînt acum traduse în viață, cu sîrguință; se asigură semințele, se pregătesc utilajele, iar în sectorul legumicol se amenajează răsadnițele etc.Discut despre acestea cu tov. ing. Ion Munteanu, președintele consiliului agrieol al raionului.— Anul acesta, cele 46 de gospodării colective din raion, îmi spune dînsul, se orientează către cultivarea acelor plante care — cum a a- rătat practica — se pretează cel mai bine condițiilor existente de climă și sol. Colectiviștii s-au angajat ca în 1963 să obțină o producție de 5.000 kg porumb la hectar în cultură neirigată, pe cel puțin 4.000 hectare ; cu sprijinul specialiștilor de la consiliul agricol raional, producțiile de cereale și plante tehnice au fost stabilite pentru: fiecare tarla în parte, executîndu-se schițe separate și țndicîndu-se și măsuri agrotehnice. 

zentări de filme, peste 40 de concursuri „Cine știe, cîștigă" pe marginea unor filme ca „Setea", „Primul raid spre stele", „Oameni și fiare", „Bătălie în marș", „Flăcări și flori" și altele. în multe comune în această perioadă s-au organizat standuri de cărți, mici expoziții agricole care arătau întărirea economico-organizatorică a gospodăriei colective.O seamă de gospodării colective ca cele din Cernatul de Jos, Feldioara, Crizbav, Hălchiu, Șura Mare, Sllm- nic și altele au preluat pentru colectiviști unele spectacole. De asemenea, 27 de cinematografe sătești au trecut la vizionarea spectacolelor prin abonamente.Și în regiunea Bacău. în anul ce a trecut, rețeaua cinematografelor sătești s-a îmbogățit cu 56 de unități noi, ceea ce a avut ca rezultat o creștere a numărului de spectatori.La prima etapă a festivalului au luat parte unitățile cinematografice din comunele raioanelor Buhuși, Roman, Tg. Neamț și Piatra Neamț, în circuit au fost repartizate 222 copii de filme artistice și tot atîtea filme documentare. De asemenea, s-au întocmit 35 de cicluri de filme documentare agricole pentru a fi prezentate în fața cursanților de la învățămîntul agrozootehnic de masă și 50 de cicluri de filme — desene animate pentru copii și tineret. în total s-au făcut 772 de programări în unitățile cinematografice sătești.în ceea ce privește difuzarea în

agricolelului, Folosirea îngrășămintelor verzi și amendamentelor calcaroa- se, Introducerea și răspîndirea în cultură a semințelor de mare productivitate, mijloc important pentru creșterea producției agricole, Arătura adîncă mijloc important pentru obținerea de recolte bogate, Să obținem 5.000 kg. porumb în cultură neirigată, Schița de organizare a teritoriului, factor important în întărirea economico-organizatorică a G.A.C., Organizarea brigăzilor permanente de tractoare, Organizarea și dotarea brigăzilor fito-sanitare, Cultura mazărfi, Cultura roșiilor timpurii (din experiența G.A.C. Ma- cea), Din experiența G.A.C. „Albina", Plantări de pomi șl viță de vie pe terenuri în pantă și terase, Importanța și producerea strugurilor de masă, Pregătirea furajelor grosiere, Folosirea sfeclei de zahăr în hrana animalelor, Folosirea sărurilor minerale, vitaminelor, antibioticelor șl nutrețurilor combinate în hrana animalelor, Hrănlrea și îngrijirea diferențiată a vacilor de lapte, Prevenirea bolilor la tineretul animal, Metode noi folosite în creșterea păsărilor și altele.Pentru folosirea acestui bogat material documentar este necesar ca toate gospodăriile colective, G.A.S., S.M.T., căminele culturale, școli etc să albă aparate de proiecție. Consiliile agricole regionale și raionale să doteze unitățile agricole cu diafilme în număr suficient și operativ, cadrele de specialiști din agricultură să organizeze vizionări pentru lucrătorii de pe ogoare, însoțite de explicații, întrebări șl discuții.
LUCIAN DURDEU regizor de filmconsultant în Secția de învățămînt și propagandă a Consiliului Superior al Agriculturii

Aflu că așa s-a procedat anul trecut, de pildă, la gospodăria colectivă din Homocea, unde s-au obținut peste 2.500 kg porumb boabe la hectar și care a livrat statului conform contractului încheiat, 500 tone de porumb. Bineînțeles că în acest an, măsurile luate din timp — executarea arăturilor adînci de toamnă pe toate suprafețele planificate a fi cultivate cu porumb, fertilizarea unor suprafețe mai mari, folosirea semințelor dublu-hibride pe scară mai largă vor putea contribui la realizarea unor producții cu mult mai bune, ca în 1962.O deosebită atenție acordă consiliul agricol raional punerii în valoare în acest an a unor cît mai jnari suprafețe de teren situate în pantă. S-au dat indicații ca pe versanții albiei rîului Zeletin, pe circa 10.000 de hectare, să se cultive plante furajere .în anii trecuți, în gospodăriile colective s-au plantat pomi pe terase situate în pantă pe 857 hectare. Iți acest an se vor planta tot pe pante 350 hectare cu pomi și 100 hectare cu viță de vie — terenurile respective fiind amenajate încă de anul trecut. Tot în acest an se vor amenaja pe astfel de terenuri încă 700 hectare pe car.e urmează să se extindă livezile și 260 hectare pentru vii.Specialiștii de la consiliul agricol

Gata de Începerea filmului la cine
matograful din comuna Sălsigrîndul maselor largi de cursanți a filmelor agrozootehnice, rezultatele sînt destul de modeste. în total, au fost organizate doar 63 de spectacole la care au participat 6.536 de cursanți.O activitate bună în această privință au desfășurat cinematografele sătești din Satul Nou-Buhoci, Lun- ca-Fiiipeni, Zănești, Roznov, Petri- cani, Lăloaia și alte cîteva. în rest, nici lectorii și consiliile de conducere din unități, nici consiliile agricole și activiștii rețelei cinematografice regionale n-au dovedit inițiativă, preocupare pentru îndeplinirea corespunzătoare a acestei importante sarcini culturale, propagandistice.De fapt, în prima etapă, în regiunea Bacău, datorită lipsei de activitate a unor comisii raionale ale festivalului, s-au obținut rezultate sub cele planificate. Dacă cinematografele sătești din raionul Tg. Neamț au realizat planul de spectatori în proporție de 129 la sută, dovedind de cîtă popularitate se bucură acest festival, celelalte raioane: Buhuși, Roman și P. Neamț — nu și le-au îndeplinit. Și aceasta nu numai din motive obiective...în aceste zile și cea de a doua etapă a „Festivalului filmului pentru sate" este pe terminate. După felul cum au început această acțiune cele 129 de cinematografe din raioanele Adjud, Bacău, Tg. Ocna și Moi- nești, credem că ele vor obține rezultatele așteptate, o cifră de spectatori cît mai mare. Menționăm că unele unități cum ar fi cele din Ad- judul Vechi, Păunești, Pîngărești, Lăloaia, Sălătruc, Brusturoasa, So- lonț, Bucșești, Rîpile, au dovedit chiar din prima zi a participării la festival o temeinică preocupare, sălile fiind pline de spectatori, țărani colectiviști, muncitori, elevi, atrași de frumusețile celei de-a șaptea arte.

LUCIAN CURSARU

De ce nu la toate 
cercurile ?In raionul Fetești, pe lîngă cele 87 de gospodării agricole colective, funcționează un număr de 105 cercuri agrotehnice cu 6.240 cursanți, 41 cercuri zootehnice cu 2.010 cursanți șl 14 cercuri horticole cu 800 de cursanți. Rezultate bune au obținut pînă acum cercurile conduse de Viri ginia Andreescu de la gospodăria colectivă din Beilic unde cursanțil au avut o participare bună la toate cele 17 lecții predate, tov. Constantin Pe- treanu de la gospodăria colectivă din Jegălia, Emil Carp de la cea din Platonești, Moraru Niculina de la cea din Gura Ialomițel care au predat între 14—17 lecții.Mult rămase în urmă eu predarea lecțiilor sînt cercurile agrotehnice conduse de lectorii Constantin Sima, Constantin Rădulescu, Adriana Balaban și Ion Rădulescu. Acești lectori nu s-au ocupat în suficientă măsură de predarea la zl a lecțiilor, deși au aceleași condiții. La aceste cercuri au fost predate numai între 2—6 lecții. La aceste cercuri se constată și o slabă participare a colectiviștilor la cursuri.

D. LAURENȚIU corespondent

al raionului au dat indicații prețioase în vederea prevenirii combaterii eroziunii solului. In toamna trecută, s-au făcut arături pe curbe de nivel pe 17.945 hectare. în acest an se vor însămînța pe 15.000 ha în benzi alternante, cereale cu plante furajere.Consiliul agricol raional a organizat unele colective de specialiști care studiază în diferite gospodării, posibilitățile de dezvoltare a bazei furajere, Un astfel de colectiv din care au făcut parte inginerii zootehnici loan Marin și Florica Dobre a dat prețioase îndrumări în această privință la gospodăriile colective din Huruești, Glăvănești, Florești și altele, luîndu-se și măsurile practice ce se impuneau.De asemenea, în întregul raion, în asest an Se vor face ameliorări de pășuni erodate situate în pantă pe mși bine de 300 hectare.— Ne vom strădui, mi-a spus în încheierea discuției noastre tov. ing. Munteanu, să sprijinim cît mai temeinic gospodăriile colective, folosind cele mai eficiente metode de lucru — și în primul rînd schimburile de experiență — pentru ca anul a- cesta ele să realizeze producții și venituri mult mai mari ca anul trecut. AL. RAICU

K. Paustovski: „Ani îndepărtați" Inovațiile în sprijinul producțieiPaustovski este unul dintre scriitorii sovietici de frunte a căror experiență personală izvorăște din cunoașterea amănunțită a multor medii și profesii. Viața l-a purtat pe scriitor pe o bună parte a duratei ei, de la o îndeletnicire la alta : muncitor în industria de armament în adolescență, apoi pescar și felcer, mai apoi reporter, Paustovski debutează în literatură la o vîrstă „încercată" de acum, după mărturisirea autorului, de vînturile destinului și de învățămintele iscate din împrejurările războiului și ale Revoluției.Paustovski este în primul rînd un povestitor. Meleagurile copilăriei, moartea tatălui, duioșia plină de iubire a bunicii, farmecul naturii ruse de care prozatorul s-a simțit legat prin trainice legături sufletești sînt evocate cu căldură. Chipurile pitorești din orășel, precum cel al bă- trînului birjar, figurile dascălilor, unii adevărați îndrumători ai generației tinere, întîmplările pline de
Papp Ferenc: „Prima zăpadă'*

Soos Pista povestește un episod, 
din viața sa. Confesiunea e caldă, 
sinceră, neocolind nimic din slăbi
ciunile și mentalitatea, cu totul în 
afara normelor eticii comuniste, pe 
care acest tînăr strungar de la o 
fabrică de cherestea de pe Valea 
Mureșului le-a avut în anii din 
urmă. Folosind istorisirea aceasta, 
scriitorul Papp Ferenc, în cartea 
„Prima zăpadă" apărută în tradu
cere românească la Editura pentru 
literatură, dezbate o problemă in
teresantă de viață și anume aceea 
a noii atitudini față de muncă și 
de colectiv.

Cind flăcările, printr-un accident 
nefericit, au mistuit mica fabrică 
de cherestea unde lucra el și tova
rășii lui, Soos Pista vrea să plece 
imediat în alt loc de muncă, n-are 
răbdare s-aștepte construirea acolo 
a unui mare și modern combinat 
forestier pentru fabricarea furniru
lui și a plăcilor aglomerate — după 
cum prevăzuse planul de stat. 
Zadarnice sînt încercările bătrînului 
muncitor Varga Laci și ale Verei, 
iubita lui, de a-l reține. Pe el îl in
teresează prea mult propria-i soar
tă, ca să aibă timpul să mediteze 
mat adine la vorbele soției lui Var
ga Laci: „Nu mai trăim într-o lume 
în care să alergăm orbește după 
pîine". Înstrăinat de prietenii de o- 
dinioară, Soos Pista trăiește conse
cințele propriului individualism, 
constatînd în cele din urmă cu re
gret că niciodată „nu mă străduiseră 
să înțeleg pe nimeni, ci numai pe

Biblioteca din comuna Lungulețn — regiunea București, în aceste rile de 
Iarnă cunoaște o mare afluență de cititori

Mai multe cerealeZilele trecute colectiviștii din comuna Soporul de Cîmpie, raionul Turda, au dezbătut într-o adunare generală activitatea desfășurată de gospodărie anul trecut precum și planul de producție pe 1963. Cu a- ceastă ocazie a reieșit că, deși gospodăria colectivă din Sopor este tî- nără, ea a obținut unele realizări frumoase. Gospodăria are un dezvoltat sector zootehnic care numără peste 300 de bovine din care 81 vaci cu lapte, 176 porcine, 539 ovine. Și în sectorul vegetal s-au obținut realizări frumoase. Anul trecut s-au cultivat cu tutun 20 de ha, cu sfeclă de zahăr 50 ha, cu cînepă 6 ha etc. Vița de vie. de asemenea, a fost extinsă pe 10 ha, iar 8 ha au fost plantate cu pomi.Ținînd seama de lipsurile anului trecut, colectiviștii au întocmit pentru acest an un plan mobilizator în care au prevăzut sporirea producției și întărirea economico-organizatorică a gospodăriei colective. Concomitent cu creșterea producției cerealiere, în planul de producție s-a. prevăzut extinderea suprafețelor cultivate cu plante tehnice la 111 ha; culturile furajere se vor întinde pe circa 300 ha, pe 60 de ha se vor cultiva dovleci furajeri, suprafața plantată cu pomi fructiferi va crește cu încă 7 ha și se vor mai terasa încă 5 ha pentru vița de vie. Și sectorul zootehnic va cunoaște o mare dezvoltare. Numărul vacilor cu lapte va ajunge la sfîrșitul acestui an la 150 ; va crește de asemenea numărul porcilor, al oilor și al păsărilor. Venitul total ce-1 va realiza gospodăria la sfîrșitul anului 1963 va depăși 1.160.000 lei.Planul de producție pe acest an mai prevede și o serie de alte măsuri care să asigure îndeplinirea tuturor sarcinilor de producție: reorganizarea brigăzilor de cîmp și reducerea acestora la trei. îngrijitorii de animale vor fi grupați într-o brigadă de producție cu caracter permanent, 

farmec ale vieții extrașcolare alcătuiesc universul în care se petrece adolescența eroului și în cadrul căruia i se îmbogățește orizontul. Iar acestea, legate de o înțelegere tot mai adîncită a vieții, a realității va chema spre luptă, spre înnoire sufletul viitorului cărturar.Multe momente sînt surprinse cu iscusință. Cel, de pildă, al debutului literar, într-o publicație modestă din Kiev apare descris sprinten, atrăgător. Din alt volum, apărut mai demult și la fel de interesant, „Povestea unei vieți", știm cum evoluează personajul povestitor, apropierea sa de comuniști. Sub influența a- cestora va începe să gîndească la obligațiile și îndatoririle sale cetățenești. Atașat cauzei libertății Paustovski iese în calea Revoluției.Viitor luptător revoluționar, adolescentul ce își povestește începuturile activității creatoare ilustrează prin dezvăluirile sale autobiografice, un adevăr de netăgăduit: viitorul este al comunismului.
H. ZALIS

mine însumi". Primirea în rîndul 
candidaților de partid, cuvintele 
calde și dure în același timp ale co
muniștilor, îl trezesc din mentalita
tea mic burgheză și-l fac să înțelea
gă rostul lui în viață, obligațiile pe 
care le are față de colectiv, devine 
un om nou.

Povestirea „Prima zăpadă" inspi
rată din viața muncitorilor forestieri 
pune în lumină atitudinea înaintată 
a oamenilor noi în fața unor pro
bleme pe care viața le ridică. Varga 
Laci, Vera, muncitori conștienți, pun 
problemele comune, interesele colec
tive mai presus de meschine desti
ne personale. Inlăturînd cu demni
tate unele greutăți ale începutului, 
ei rămîn în orășelul lor de baștină 
să demonteze mașinile și așteptînd 
să pornească, la momentul po
trivit, construirea „nemaipomenitu
lui" combinat forestier. Forța lor 
morală are la bază încrederea nețăr
murită în cuvîntul partidului clasei 
muncitoare. Cind șantierul se des
chide, viața lor capătă înțelesuri și 
semnificații mai bogate, depline, 
far Soos Pista se reîntoarce alături 
de vechii lui tovarăși de muncă, pe 
care acum îi prețuiește și mai mult 
pentru lecția dată. „Prima zăpadă" 
nu-i va mai acoperi pașii, deoarece 
urmele muncii lui, încadrată în 
munca unită colectivă, vor sta la 
temelia vieții noi înflorite, aseme
nea în toată țara, și pe „bătrînele 
dealuri" de pe Valea Mureșului.

P. CORNELIU

și plante tehnice iar retribuirea acestora se va face în raport cu producția obținută. In sectorul vegetal se va introduce retribuția suplimentară.Colectiviștii din comuna Soporul de Cîmpie sînt hotăriți să muncească în așa fel în acest an. îneît gospodăria lor colectivă să înflorească și să se întărească din punct 
de vedere economico-organizatoric.

AUREL RADU corespondent

Răsfoiesc o monografie a centru
lui școlar agricol Rm. Sărat. Întorc 
filă după filă. Rețin cîteva însem
nări făcute de mult și mat recent. 
„In anul 1904 ia ființă la Rîmnicu 
Sărat, în fostul local al gării, Școa
la horticolă și ferma agricolă. 
Scopul școlii era de a pregăti ele
mente calificate în horticultură și 
agricultură pentru agricultura par
ticulară și de stat". Notez și cifra : 
760. Atîtea „elemente" au fost pre
gătite în această școală între anii 
1904 și 1948. Mai însemnez și alte 
lucruri despre numărul mic de ca
dre didactice care au predat la școa
lă, despre săli de cursuri, laboratoa
re, spații de cazare, puține și ne- 
corespunzătoare.

Întorc alte file, cele care consem
nează transformările petrecute jiupă 
1948, în urma reformei învățămîn- 
tului în țara noastră. Intre anii 1948- 
1962 au absolvit școlile centrului 
aproape 1-600 de tineri care s-au 
calificat în meseriile de agronomi, 
zootehnicieni, mecanizatori etc. Tot 
în această perioadă au fost școla
rizați circa 1.200 de președinți și 
brigadieri din gospodăriile colective. 
Acum condițiile de învățătură, de

Prin realizările dobîndîte în ultimii ani în procesul de producție, stațiunea de mașini și tractoare Cîmpia Turzii sc situează printre S.M.T.-urile fruntașe din regiunea Cluj. în anul trecut, bunăoară, planul de producție de 131.600 han- tri a fost depășit cu 3.000 de hantri, totodată înregistrîndu-se și importante economii la prețul de cost.Fără îndoială că la obținerea bunelor rezultate un aport deosebit l-au adus și inovațiile. La a- ceastă unitate necesitățile producției au cerut rezolvarea anumitor probleme care trebuiau să contribuie la ușurarea efortului fizic al mecanizatorilor, la îmbunătățirea calității lucrărilor de reparații etc. Pe această cale, cabinetul tehnic a întocmit un plan tematic de inovații, care, după ce a fost prelucrat cu întreaga masă de muncitori și completat cu noi teme, a fost afișat In atelierul mecanic. Apoi, rînd pe rînd, prevederile din plan au fost traduse în fapt; planul a început a prinde viață. Au apărut primele inovații, rod ai strădaniei inovatorilor de aici.Trecînd la a nominaliza, trebuie să arătăm că aici se folosește cu mult succes în actuala perioadă de reparații dispozitivul de ridicat și suspendat partea din față a tractoarelor Universal. Datorită folosirii acestui dispozitiv — al cărui autor este comunistul Alexandru Crișan — operația de ridicare și suspendare este efectuată numai de 2 oameni în loc de 8 oameni cîți o făceau înainte. Cu bune rezultate în munca de reparații se folosește și suportul pentru strunjit linia de arbori a blocului motor al tractoarelor. în felul acesta mecanicul monteur Aurel Vesa, membru de partid, a rezolvat problema utilizării borștan- gei la toate tipurile de motor. Inovatorul Aurel Vesa a mai realizat și un suport pentru blocurile motor, inovație care aduce unității importante economii. Strungarul Aladar Tocaci a făcut un dispozitiv de rectificat cuzineții de bielă adaptat pe strung, inovație care, de asemenea, își aduce un real aport în buna desfășurare a lucrărilor de reparații.
Pentru recolte bogate de legumeNumeroase gospodării colective din 3.615 tone diverse legume, 360 tone regiunea Iași s-au convins pe deplin castraveți, 165 tone usturoi uscat— din experiența anilor trecuți, că lărgind grădinile de legume și zarzavaturi pe suprafețe cît mai întinse— și încheind contracte cu statul pentru a livra cit mai mari cantități de produse legumicole, obțin venituri mari, ce contribuie la înflorirea unităților lor.Ca urmare a rezultatelor obținute anul trecut, popularizate pe larg de către conducerile Agevaconpului, colectiviștii din regiunea Iași au ho- tărît ca în acest an să cultive legume pe suprafețe sporite și să treacă încă din primele zile ale anului— după aprobarea planurilor de producție de către adunările generale — la încheierea contractelor de livrare a legumelor către organizațiile cooperației de consum.Organizindu-și judicios munca, popularizînd temeinic avantajele cultivării și contractării legumelor, lucrătorii Agevacoop-urilor, sprijiniți de consiliile agricole raionale, an reușit să obțină rezultate dintre cele mai bune. Astfel, planul de contractare din recolta anului 1963 * fost îndeplinit încă de la 10 ianuarie la toate sortimentele, de către toate uniunile raionale din regiunea lașLîntr-un termen scurt an fost contractate 2.516 tone de roșii, 2.110 tone de ceapă uscată, 1.970 tone de varză, 1.020 tone de rădăclnoase,G h i c

Nu e griu, nici păpușoi,
Nu e varză nici trifoi 
Dar dacă-l îngropi, nepoate, 
Ici sub brazdă, e de toate.

(pfvzS ap țnțounB)
I

Țîncul ăsta mic de tot
Doarme iarna sub omăt. 
Primăvara se trezește 
$i să-l vezi ce mîndru crește.

(inpiB)

Cad re de nădejde
lucrări practice, de cazare și hrană 
sînt deosebit de bune.' săli de 
cursuri spațioase și luminoase, labo
ratoare și ateliere înzestrate cu un 
bogat material didactic, timpuri 
vaste de experiențe, bibliotecă cu 
mii de volume beletristice și de spe
cialitate. Toate sînt puse la îndemâ
na celor peste 540 de elevi ai cen
trului care, prin grija părintească a 
celor 24 de cadre didactice, învață 
să fie buni tehnicieni agronomi, zoo
tehnicieni, contabili, maiștri ai agri
culturii noastre socialiste. Sînt des
tule dovezi care vin să demonstreze 
că tinerii care și-au făcut ucenicia 
în una din școlile centrului au de
venit cadre de nădejde în agricultu
ră. Tot așa cum sînt multe dovezi 
care arată sîrguință cu care învață 
actualii elevi.

într-o scrisoare primită de centru, 
de la Institutul de cercetări de la 
Fundulea, se spune : „Tinerii tehni
cieni agronomi repartizați institu
tului de către centru, sînt bine pre
gătiți, harnici și pricepuți în meseria 
de agronomi... „O altă scrisoare, pri
mită de la gospodăria colectivă din 
Știubei aduce mulțumiri centrului 
școlar pentru educația și pregătirea 
bună făcută tînărului Constantin

Pe de altă parte, brigăzile de tractoare de la S.M.T. Cîmpia Turzii folosesc în teren dispozitive care s-au dovedit a fi un adevărat sprijin în munca mecanizatorilor. Este știut, de pildă, că la taberele brigăzilor de tractoare se manipulează diferite butoaie, încărcarea acestora în remorci fiind destul de greoaie. Folo- sindu-se dispozitivul de încărcat butoaie realizat de mecanicul Gheor- ghe Luoaci, această operație se execută numai de un singur om în loo de 3—4 cîți erau folosiți înainte* Inovația aduce stațiunii economii a- nuale de aproape 3.000 de lei. Mecanicul Francase Nagy a realizat un agregat de vulcanizat camerele auto și un dispozitiv de vulcanizat valvele în camere. Ambele inovații, care aduc economii importante de timp și bani (o vulcanizare, de pildă, costă numai 6 lei, în loc de 30 Ici), sînt de marc ajutor tractoriștilor în cîmp. Tot în sprijinul mecanizatorilor pe timpul lucrărilor din campaniile de însămînțări este și inovația făcută de comunistul Aurel Demeter, șef de brigadă. Este vorba de un dispozitiv pentru ridicarea manuală a semănătorilor S.U.-29 pentru a putea I* folosite fără ridicătorul hidraulic și de către tractoarele K. D.Pentru buna funcționare a cutiilor de viteze de la semănătorile S.U.-29 mecanicul Ioan Boyka a confecționat o baie pentru ungerea acestora.La cele enumerate mai sus se poate adăuga și faptul că fierarul Justin Gligor, lucrează la un dispozitiv hidraulic de ridicare a grapelor o dată cu scoaterea plugului din brazdă.Economiile ante șl post calculate realizate prin utilizarea în producție a inovațiilor se ridică aici Ia cîteva sute de mii de lei. Pentru bunele lor rezultate obținute în producție unele dintre inovațiile mal sus amintite au fost trimise Consiliului Superior al Agriculturii spre generalizare. De menționat că autorii lor au fost bine răsplătiți de conducerea stațiunii, suma plătită inovatorilor ridieîndu-se Ia circa 10.000 Iei.I. LEȘEANU

etc., la toate aceste produse planul fiind depășit.Sarcina de plan a fost depășită și la contractarea cartofilor de toamnă. S-a asigurat astfel întregul necesar de consum din regiune.Au fost contractate cu gospodăriile colective și cu colectiviștii cantități importante de legume timpurii.în raioanele sndice ale regHinii Iași, cum sînt Bîrlad, Huși și Vaslui, organele cooperației de consum au desfășurat o rodnică muncă în acest scop, arătînd colectiviștilor foloasele practicării culturilor timpurii. S-a reușit astfel să se contracteze, nu 400 tone ca în 1962, ci 760 tone trufandale și 1.130 tone cartofi timpurii.Organizațiile cooperatiste au luat măsuri totodată în vederea sprijinirii gospodăriilor colective cu tot ce au nevoie pentru continua dezvoltare a legumiculturii — mai ales în condițiile sporirii suprafețelor de grădină.In acest scop, conducerea uniunii regionale a cooperativelor de consum a luat măsuri ca pe baza cerințelor să pună la dispoziția gospodăriilor colective 2.100 m.c. cherestea, 28.000 m. p. geamuri, 13.000 rogojini și alte materiale, precum și însemnate cantități de îngrășăminte chimice, mult sporite față de 1962.i t o r i
Cînd afară-i cald ca focul,
El nu-și leapădă cojocul;
Cînd e frig și vînturi bat, 
Stă în geruri dezbrăcat.

(inqiuruoă)

Spuneți-mi ce nume are, 
Steaua care arde-aici 
Ca un sîmbure de soare ?■

(țarii țnț vdiuvi ‘jnoaq)

Bădinoiu, care este un buri și pri
ceput tehnician agronom.

Dragoste de învățătură pentru a 
se pregăti cît mai bine îtl meseria 
aleasă, dovedesc toți elevii Centru
lui școlar agricol Rîmnicu Sărat. 
Iată ce ne-a spus tînăra Ruxandra 
Amza, fiică de colectiviști din satul 
Nucet, raionul Tîrgoviște :

— Noi, elevii anului III al școlii 
tehnice agricole vom da peste cîteva 
luni examenul de diplomă. Ca și 
ceilalți elevi, și eu mă străduiesc să 
învăț cît mai multe din tainele 
științei agricole. Vreau ca atunci 
cînd mă voi întoarce în satul meu, 
să pot aplica în practică, pe ogoa
rele gospodăriei colective, cele mai 
avansate metode agrotehnice și îm
preună cu colectiviștii, să smulgem 
pămîntului rod tot mai bogat.

Sînt țeluri frumoase, pe care și 
le pun toți elevii Centrului școlar 
agricol Rîmnicu Sărat. Cîndva, poa
te și despre acești tineri entuziaști 
și harnici la învățătură, în monogra
fia centrului vor fi consemnate scri
sori de la unitățile unde vor lucra, 
cum că și ei sînt oameni harnici, de 
nădejde, ai agriculturii noastre so
cialiste. GH. BACIU



'A. Realizări

i
de seamă

I!
Din experiența gospodăriei agricole colective din Becicherecu-Mic, regiunea Banat

Producții constante 
de lapte

:■?•ț
In expunerea făcută la ședința solemnă a Marii Adunări Naționale cu prilejul celei de-a XV-a aniversări a proclamării Republicii Populare Romîne, tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej spunea:

„MAJORAREA SUPRAFEȚEI CULTIVATE CU PORUMB ȘI SPORIREA PRODUCȚIEI LA A- 
CEASTĂ CULTURĂ ESTE UN OBIECTIV DEOSEBIT DE IMPORTANT PENTRU ANII VIITORI. ÎN 
PRIMA VARA ANULUI 1963 VA TREBUI SĂ SE ÎNSĂMÎNȚEZE O SUPRAFAȚĂ DE PORUMB DE 
CIRCA 4 MILIOANE HECTARE; CULTURA PORUMBULUI SE VA EXTINDE ÎN TOATE ZONELE 
FAVORABILE ȘI ÎN SPECIAL ÎN LUNCA DUNĂRII, UNDE PE TERENURILE NEIRIGATE SE POT 
OBȚINE PRODUCȚII MARI LA HECTAR".In lumina indicațiilor tovară șuiul Gheorghe Gheorghiu-Dej, cole ctiviștii din Becicherecu-Mic^ care au acumulat o experiență valoro asă în cultura porumbului, sînt fer m hotărîți ca și în acest an să obțină producții sporite la ha.în pagina de față ne-am pro pus să împărtășim din experiența a cestei gospodării în cultura porumbului. '

MUNCA POLITICA
Agrotehnica și-a spus cuvîntul

Gospodăria agricolă colectivă din Becicherecu'. Mic, regiunea Banat, a cîștigat în . ultimii cinci ani o valoroasă experiență în cultura porumbului.începînd cu. anul 1958, de pildă, am trecut să cultivăm porumbul pe o bază științifică; am folosit pe scară largă îngrășămintele naturale, am executat ogoare de toamnă și am folosit sămînță dublu hibridă. înl acel an gospodăria noastră a obținut o producție de 2.100 kg. boabe la ha. De atunci producțiile au fost în continuă creștere. în anul 1962, gospodăria noastră a obținut o producție medie de 4.245 kg. la ha., pe cele 550 ha. planificate, adică cu 2.145 de kg. mai mult decît în anul 1958.Dacă ținem seama că în acest an media precipitațiilor a fost mai redusă față de alți ani, că în lunile iunie-august n-a căzut nici o picătură' de ploaie, 'producția realizată de noi o considerăm destul de bună.Porumbul a fost amplasat pe terenuri' cu o fertilitate ridicată. încă din vâră, după ce au fost recoltate păioasele, noi am executat arături la o adîncime de 37—39 cm. cu scormonitorul și antetrupiță. Fertilizarea terenului s-a făcut în mod sistematic, încorporîndu-se sub brazdă 0 dată cu arătura cîte 30.000 de kg.. de gunoi bine fermentat la ha. pe 45 la. sută din suprafața cui- r tivată cu această plantă. Primăvara cînd terenul s-a zvîntat, noi am e- xecutat două discuiri în agregat cu grapa pentru a păstra apa în sol și a nu permite dezvoltarea buruienilor. Mașinile de semănat 2-S.P.C.-2 au fost bine reglate, fapt ce a permis ca semănatul să Se facă uniform Ia adîncimea de 7—8 cm. înainte de. a începe semănatul am mers de mai multe ori cu .brigadierii în cîmp de cîteva ori pe zi și am luat probe de pămînt, folosind termometrul pentru a stabili temperatura solului. Abia cînd am fost siguri că solul are 9—10 grade cu tendință spre continuă încălzire, am hotărît să Introducem sămînța în pămînt. Semănatul în gospodăria noastră a început la 15 aprilie și s-a terminat la 28 aprilie, prinzînd timpul cel mai bun.Gospodăria noastră a organizat în ultimii 4 ani loturi demonstrative, încercînd diferiți hibrizi de porumb. După aceste încercări am ajuns la concluzia că porumbul care se comportă cel mal bine pe terenurile noastre, este hibridul dublu 409. De aceea, în anul 1962, noi am cultivat numai acest hibrid care ne-a permis să asigurăm o densitate medie de 37—38 mii de plante la

ha. La cîteva zile după semănat, am efectuat o lucrare cu sapa rotativă, iar cînd porumbul a avut 3—4 frunze am executat prima prașilă meca-

nică și prașila manuală pe rînd. La cea de-a doua prașilă am făcut ră- ritul manual, lăsînd între cuiburi rite 25—28 cm. și păstrînd plantele cele mal bine dezvoltate. în anul 1962, noi am efectuat 3 prașile me-

canice și 3 prașile manuale. De remarcat că spre sfîrșitul lui iulie, cînd porumbul era destul de înalt și terenul se prezenta curat, unele echipe au executat pe anumite parcele și a patra prașilă manuală pentru a împiedica evaporarea apei din sol. Pe o suprafață de 42 de ha., unde terenul era îmburuienit, am e- Xecutat 4 prașile mecanice și 5 pra- țile manuale. Porumbul fiind bine întreținut s-a dezvoltat uniform, obținîndu-se așa cum am mai spus 4.245 de kg. de boabe la ha., cu a- proape 8Oo de kg. mai mult decît în anul 1961. Sporul de producție față de anul 1961 se datorește în mare parte densității mai mari la ha. și executării lucrărilor de întreținere la timp.Pentru anul 1963, noi am asigurat condiții bune în vederea obținerii unor producții și mai mari. Toată suprafața de teren a fost arată a- dînc, iar pe circa 200 de ha. am încorporat cîte 20.000 de kg. de gunoi de grajd la ha. în cadrul cursurilor agrozootehnice de masă ne ocupăm de pregătirea colectiviștilor pentru a ști să aplice și în viitor o agrotehnică superioară la cultura porumbului.Ing agr. MIRCEA NEAGU președintele gospodăriei

I

Sporirea producției de cereale la hectar și în mod deosebit la porumb a stat mereu în centrul atenției organizației noastre de partid. Desfășurînd o largă muncă politică în mijlocul colectiviștilor, am reușit să aplicăm mai bine complexul lucrărilor agrotehnice, obținînd în ultimii cinci ani producții sporite de porumb la hectar.In anul 1962, de pildă gospodăria și-a planificat să obțină 3.500 kg de porumb boabe la hectar. Organizația de partid a ajuns la concluzia că această producție putea fi depășită. Pentru acest lucru biroul organizației a repartizat încă de la începutul anului în fiecare brigadă și în fiecare echipă pe cei mai buni membri de partid, care prin munca lor să fie un exemplu pentru toți colectiviștii. în toate echipele s-a lansat lozinca : „Să obținem cu 500 de kg de porumb boabe peste plan". Biroul organizației de partid a instruit în acest scop agitatorii și activul fără de partid. Președintele gospodăriei a explicat la acest instructaj ce trebuie făcut pentru a spori producția de porumb la hectar, îndemnînd pe colectiviști să facă prașilele la timpul optim, să lupte pentru menținerea apei în sol și distrugerea buruienilor. Brigada de agitație a prezentat în tot timpul verii diferite programe legate de munca colectiviștilor harnici, evidențiind pe cei care au executat lucrările la timp etc. în acest fel toată masa de colectiviști era mobilizată să respecte regulile agrotehnice

mal ales să asigure densitatea37—38 mii de plante la hectar, fășurînd o muncă intensă am reușit să trezim interes pentru calitatea lucrărilor, colectiviștii au început să

împotriva celor ce fă-la atitudineceau lucrări slabe. Bunăoară, comunistul Dumitru Țiubec a înștiințat că Nicolae Sava, făcea o prașilă de

avut loc la că-munca politică această acțiune comisia de

de proastă calitate. El a fost pus în Des- discuția grupei de partid și obligat să refacă .lucrarea. .. ■Pentru a stimula pe colectiviști, biroul organizației de partid a popularizat pe cei mai harnici Ia panoul de onoare, în adunările generală, în manifestările care âu minul cultural etc.Folosind cu succes de masă, atrăgînd înorganizația de tineret, femei, pe toți membrii consiliului, am reușit să executăm lucrări de bună calitate și la timp realizînd cu 745 de kg de porumb boabe la hectar mai mult față de plan. Trebuie să menționăm că în 1962, deși n-au fost cele mai favorabile Condiții climatice, colectiviștii noștri au smuls pă- mîntului rod bogat la toate culturile.Comuniștii din gospodărie au fost mereu în fruntea luptei pentru obținerea de producții mari de porumb și tot așa vor proceda și în anul 1963.
DUMITRU DECUN secretarul organizației de bază P.M.R.

Roadele obținute de brigada 
pe care o conduc
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Fruntașii
Dumitru Țiubec este un 

vechi membru de partid ți 
unul dintre cei mal pasionați 
cultivatori de porumb. De ace
ea colectiviștii din brigada a 
JI-a l-au ales șei de echipă. E- 
chipa lui Țiubec a realizat, la 
fel ca șl Echipa lui Dumitru 
Neagoie peste 4.500 de kg. de 
porumb la ha., cea mal mare 
producție din gospodărie.

— In ce a constat secretul 
realizării unei asemenea pro
ducții f 
tlviștll 
care se 
minul ui

— In

L

Un obiectiv principal: 
dezvoltarea avuției
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obștești PE SCURT
am Întrebat pe colec- 
din Becicherecu Mic, 
adunaseră în fața că- 
cultural.
aplicarea agrotehnicii, 

ml-a răspuns unul care ml s-a 
părut a fi cel mal în vîrstă 
din cei adunați la vorbă.

— Dar în afară de cel 'doi 
șefi de echfpă fruntași, cine 
merită a fi alături de el la 
panoul cte onoare al gospo
dăriei ?

— Manole t" „ 
unul dintre colectiviști.

— Iuliani, 
Drăgoi Ghertrude Buch, com
pletară alții. Fiecare dintre a. 
ceștia au peste 400 de iile- 
muncă în anul trecut, iar to
varășa Ghertrude, una din fe
meile cele mai harnice, se a- 
propie de 300 de zile-muncă.

Deși nu erau de față, frun
tașii recoltelor bogate din gos
podăria colectivă din Beci- 
chemcu Mic erau totuși pre- 
zenți în mintea colectiviștilor. 
Prin munca și strădania lor, el 
și-au cîștigat stima șl respec
tul tovarășilor lor de muncă.

Pentru recolta bogată de po
rumb, grîu, sfeclă de zahăr, 
floarea-soarelui, cînepă etc. 
fruntașii recoltelor bogate din 
Becicherecu Mic merită toate 
felicitările.

Gospodăria agricolă colectivă din comuna Becicherecu Mic a intrat în cel de-al 13- lea an de activitate. An de an, colectiviștii au căpătat experiență mai bună în organiza- a

Nicuț, răspuns»

Vasile Luncan șl

PETRE ZBIRLEA J

rea muncii ceea Ca făcut ca rezultatele să fie tot mal bune. în prezent, gospodăria are un puternic sector zootehnic : taurine 760, porcine 1.500 capete, ovine 1.730, și 2.920 de păsări.Cel mai puternic sector de activitate rămîne însă cel al culturii plantelor. E vorba în primul rînd de grîu și porumb. Am să mă opresc în mod deosebit a- supra porumbului, deoarece cultură un mare pentru gospodăria noastră. Noi folosim mare cantitate de porumb pentru hrănirea și îngrășarea porcilor, pe lîngă cantitățile valorificate pe bază de contract. Bunăoară, în anul 1962, noi am avut contractat cu statul să livrăm 265 de tone de porumb. Obținînd însă producții cu aproape 900 de kg de porumb boabe mai mult la hectar față de ceea ce

această prezintă interes

am avut planificat, a- dunarea generală a gospodăriei a hotărît să suplimentăm contractul cu 395 de tone. Așadar, în anul trecut noi am vîndut statului 660 de tone de porumb boabe, reali-

piu. în 1959, fondul de bază al gospodăriei era de 960.000 de lei, iar acum a ajuns la 5.487.000 de lei.Luptînd pentru obținerea unor producții sporite de porumb la hectar, noi am reușit să realizăm anual .venituri bănești suplimentare, să asigurăm o mai puternică bază furajeră animalelor și să repartizăm și colectiviștilor cantități corespunzătoare la ziua-muncă. în anul trecut pe lîngă grîu, porumb, zahăr, fura- zarzavaturi colectiviștii

• în anul trecut gospodă
ria colectiva din Becichere- 
cu-Mic a încasat din valori
ficarea porumbului vîndut 
statului,' suma de 814000 
lei.

• Veniturile bănești reali 
zate de gospodărie în anul 
1962 au fost de 6.000.000 de 
lei, cu 600.000 de lei mai 
mult fața de prevederile 
planului.

o zind însemnate de bani. Astfel, narea generală tut să repartizeze pentru fondul de bază al gospodăriei 17 la sută din veniturile bănești obținute în acest an și nu 12 la sută cum era prevăzut în plan. Această măsură a contribuit la mărirea avuției obștești a gospodăriei. De altfel noi procedăm în acest fel de cîțiva ani. Este suficient doar un exem-

sume adu- a pu-

je, etc., au primit și cîte 18 lei ’ la parte sumă dinporumbului.Sîntem hotărîți ca și în anul a- cesta să obținem producții tot așa de bune de porumb la hectar, să valorificăm cantități sporite pe bază de contract încheiat cu statul, să ridicăm valoarea zilei- muncă, îmbunătățind tot mai mult nivelul de trai al colectiviștilor noștri.

în numerar ziua-muncă, din această provenind valorificarea

NICOLAE NEDICIvicepreședinte 0

tehnice au 
de an la mă- 

zilei-munca.

J

• Producțiile mari obținu
te la ha. la toate culturile 
cerealiere și 
contribuit an 
rirea valorii
Astfel, în ultimii trei ani, 
valoarea zilei-munca a fost 
în medie de 32 de lei. în a- 
nul 1962, colectiviștii au 
primit la ziua-muncâ cîte 18 
lei în numerar, iar restul 
pîna la 32 de lei în cereale 
și alte produse.

• întărirea economico-or- 
ganizatorica a gospodăriei 
colective din Becicherecu- 
Mic, a dus la ridicarea ne
contenita a nivelului de trai 
al colectiviștilor, Astfel, 
sute de colectiviști și-au 
cumpărat în ultimii ani, 
mobila, aragaze, apara
te de radio, mașini de spă
lat etc.

Pe lîngă grîu, floa- rea-soarelui, sfeclă și cînepă etc., brigada pe care o conduc a cultivat în 1962 și porumb pe suprafața de 268 hectare. Analizînd posibilitățile brigăzii și urmărind media producției de porumb care am realizat-o în ultimii trei ani, ni s-a planificat o producție de 3,500: de kg porumb boabe la ha. De la bun început m-am dat seama că această producție poate fi depășită dacă vom aplica întocmai regulile agrotehnice. De aceea, îndată după primirea planului producție am mat pe cei 9 de echipă și discutat în amănunt despre principalele lucrări ce trebuiau executate porumb. Apoi am partizat terenul fiecărei natul făcut filor dintre ei lucrînd pe semănători, permanent ca semănatul să se facă la adîncimea indicată. Pe o parcelă la una din echipe, . terenul părea ceva mai îmburuienit. Șeful de

echipă a cerut să se fie bine lucrat, lup- mai facă o .discuire șr ’1 tînd pentru' obținerea o grăpare,. asigurînd ‘de. producții, mari' ia semințelor un bun pat. . hectar. De altfel, cd- ■ germinativ. Lucrările de întreținere au fost făcute ca „la carte", înainte de prima prașilă colectiviștii și-au confecționat bețișo'a.re

Cu toate că în ultimele zile a căzut zăpadă din abundență, în unitățile agricole socialiste din regiunea Dobrogea, datorită măsurilor luate încă din toamnă,.furaj area, animalelor Se desfășoară și acum în condiții bune. 'Colectiviștii din ' Oltina realizează . și în lapte care neau cresc sporesc producția de. otiă. pentru că în gospodărie s-au măsuri din vreme" pentru perioada . de iarnă:’Colectiviștii au însilozat în toamnă o mare'cantitate de porumb, au asigurat cantități însem-. nate de fînuri și concentrate^ pe care le-au depozitat aproape de adăposturile animalelor, iar acum nu .le este, greu să asigure furajarea, normală.Măsuri asemănătoare au fost luate și în celelalte unități agricole din regiune. La Topalu, una din gospodăriile colective mari crescătoare. , de oi, nutrețul a fost repartizat pe turme și depozitat în cantități suficiente în apropierea fiecărui saivan, în felul acesta, în timpu viscolului, ciobanii nu au întîmpinat greutăți în hrănirea oilor.La gospodăria de stat Cuza Vodă furajele- au fost depozitate în apropierea grajdurilor de vaci. Aici apa este adusă din- timp în grajduri pen- tru a fi dată vacilor la o .tempera- r;. t tură mai ridicată decît cea de afară i" și au. fost luate măsuri-pentru men- ținerea căldurii constante în grajduri, Astfel producția . medie de. lapte obținută de ]a fiecare vacă în ; ultimele 15 zile este de aproape 14 litri pe zi.Ca urmare a- măsurilor luate pen- ■ tru asigurarea hrane; ■ și apei în cantități suficiente și a unor adăposturi călduroase, producția de lapte este constantă și-la-gospodăriile de . stat Ovidiu, Moșneni,- Agigea, la gospodăriile colective Cumpăna, Co- mana, Topralsar, Viișoara, și alte unități care anul trecut au .realizat, în medie cîte 2 506—3 00Q litri da lapte de la fiecare vacă furajată. .

prezent producții zilnice de de cîte 9—10 litri de la fie- vacă, adică tot atît cît obți* în condiții.’normale ; porcii ritmic în greutate, iar păsările Aceasta luat
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echipe. Semă- porumbului s-a în prezența șe- de echipă, mulțlurmărind

lungi de 28—30 cm cu' care măsurau distan- ■ ța între plante, dornici . să asigure densitatea de 37—38 mii de plante recoltabile la hectar.Și acest lucru - ne-a reușit pe deplin. La prășit, colectiviștii intrau de dimineață în lan și lucrau pînă tîrziu pentru a prinde timpul ' optim. ’Ap’li- • ■ cînd sistemul retribu- • ției suplimentare, toate echipele au depus interes ca pămîntul să

lectiviștii din echipa lui Neagoie Ștefan, care au muncit cel maț bine, au primit cu 425 de kg de porumb boabe, maj mult decîț restul' echipelor, ca urmare a realizării unei producții sporite -la hectar. Neprecu- pe.țind nici, un e- fort. colectiviștii din brigada pe care o conduc au a-. .. vut satisfacția de-, pășirii producției, planificate tu' a- proape 900 de kg porumb' boabe' la: ■ hectar. De pe cele,- 268 de ha .noi am. realizat 4352 de kgL boabe, cu 100 de ■kg- mai mult decît■ media obținută pe-' gospodărie.. . Cojaborînd îndeaproape cu tov. Constantin' Nițu,șeful brigăzii de tractoare, am reușit să îmbinăm interesele colectiviștilor cu ale mecanizatorilor, ceea ce a dus la ■ cointeresarea lor pentru obținerea de producții mari de porumb îa hectar.Este o experiență bună pe care o vom folosi cu succes și în anul acesta.
ION DIACONU brigadier de cîmp"

Confribufia mecanizatorilor
rumb boabe Ja hectar. De altfeJ, pro
ducția ihedie .de porumb pe gospodă
rie a fost' în acest : an cte 4.24.5 de

Brigada de tractoare pe care o 
conduc lucrează în cadrul gospodă
riei agricole colective Becicherecu 
Mic aproape de la înființare, fiind kg. la hectar,' cu 2.145 kgi mai mate 
printre primele bri- • . i.- - . ~
găzi permanente.

Legarea brigăzii 
de gospodăria co. 
lectivă a devenit 
foarte trainică de. 
oarece toii tracto
riștii sînt colecti
viști. Ei sînt inte- 
resafi ca gospodă
ria să obțină pro
ducții bogate la 
hectar și să se în
tărească din punct 
de vedere econo- 
mico-organizatoric

In acest an am 
avut cazuri cînd 
am executat pe u- 
nele parcele și cî
te 5 prașile meca
nice. La aceasta se 
adaugă volumul 
mare de arături adinei 
toamnă, lucrări de transporturi, fer
tilizare a solului etc.

Lucrînd pămîntul cu multă grijă, 
respectînd indicațiile date de ingine
rii gospodăriei, brigada noastră a re
ușit să realizeze lucrări de bună ca
litate, influențînd în mod pozitiv a- 
supra producției la hectar. Iată doar 
cîteva exemple. Mecanizatorii Mar- 
tlnschi Ștefan și Covăsală Dănilă au 
obținut pe parcelele lucrate de »l 
producții de 5.000 și 5.800 kg. po-

de vară 'șl de

decîj în" 1958. Pro
ducții bune a obli- . nut gospodăria în- • 
să și la alte Cul
turi. Astfel, la'grîu 
s:au realizat 2.280 
kg la Hectar, pe 
870 de hectare, 
Ia ' floărea-șoafelui 
.1.870 kg, la hectar, 

.Ia sfeclă de zahăr 
’ 22.270 de kg. Ia 
hectar, iar la cî
nepă .5.770 kg. lâ’ 
hectar. Cu țoale 

. condițiile nefavo
rabile din acest an, 
gospodăria a de
pășit producția 
planflicală la toate 
culturile cerealie- 

. re. Ca o recompen
să pentru contri
buția adusă la spo- 

la hectar adunarearirea producției 
generală a hotărît să se dea fiecărui 
mecanizator între 200-300 kg. grîu și 
tot atîta porumb boabe.

Brigada noastră de tractoare este 
mîndră că și-a putut aduce contribu
ția Ia obținerea unor recolte bogate, 
contribuind la înflorirea gospodăriei, 
la bunăsiared' 'ccrl^'clfvișfirof. - - -

' CONSTANTIN NIȚĂ șeful brigăzii a 111-a S.M.T. Biled

ooPentru dezvoltarea sectorului zootehnicCreșterea animalelor și asigurarea unei, puternice baze , furajere au constituit . principalele probleme dezbătute în ședința consiliului agricol ’ regional Suceava, care a avut loc recent.Gospodăriile colective din regiune au depășit cu 400 numărul de- taurine planificat pentru anul trecut Și au . dublat numărul porcilor și oilor.Datorită uhei mai bune îngrijiri a animalelor, "’în 19'62 -~s-ia obținut de ■■ la fiecare .vacă ■o -producție medie de lapte cu 122 litri mai mare decît prevederile planului anual. Multe gospodarii colective. printre care cele din comunele Socrujeni, Roma, și Bucecea au realizat între 2 700— . .. 3 000 litri lapte de la • fiecare vacă. Gospodăriile au construit 651 grajduri, iar multe unități au introdus alimentarea cu apă a fermelor.Folosind condițiile materiale existente și experiența căpătată pînă acum, gospodăriile colective au prevăzut, să dezvolte anul acesta și mai mult fermele de animale din prăsilă proprie și noi cumpărării De asemenea, au stabilit efectuarea unor lucrări pentru mărirea productivității , pășunilor și fînețelor naturale, și extinderea folosirii materialelor .lo- cale la ridicarea noilor construcții.
OO

Ingrij tor de vaci 
fruntaș - ’ ■

Gospodăria agricolă. colectivă 
„Brazdă Nouă" din satul Cegani, co
muna Bordușani. raionul Fetești, are 
un puternic -sector zootehnic-, . care 
numără 530 căpete taurine din care 
280 vaci cu lapte, 3.600 ovine, 1030 
porci și 4.000 păsări matcă. Pentru 
a obține o producție tot .mai sporită 
de la aceste animale și păsări, con
ducerea gospodăriei: a luat măsuri 
ca pentru îngrijirea și hrănirea lor 
să repartizeze pe cei mai buni colecti
viști. Printre aceștia se numără ..și 
colectivistul Grămadă Ion care-. .îm
preună cu- soția sa. îngrijește un lot 
de 25 .vaci cu- lapte. Acești colecti- 

'viști, ca de altfel și ceilalți îngriji
tori de animale din gospodărie, res
pectă întrutotul programul de grajd, 
administrează, la timp rațiile de fu
raje și mulg racile la ore fi.re Ei 

.au reușit in 19Ș2 să.obțină da la fie
care vacă din lotul, pe care îl îngrijesc, cîte 2250- litri lapte. ;

Pentru anul 1963 mulgătorul Gră
madă Ion s-a angajat, să obțină de 
la fiecare vacă.furajată din.lotul său 
cîte 2.300 litri lapte.

CONSTANTIN FRÎNCU ■ corespondent ■ ‘ .
----- —o-o-o---- -
Terenuri redale 

agriculturiimulte gospodării colective, din, în _ _ __________raionul-Turnu Măgurele ș-ag făcut anul treept însemnate lucrări pentru redarea în circuitul agricol a unor terenuri neproductive. Astfel, s-a făcut terasarea, asanarea, curățirea, de mărăcinișuri și scoaterea de vii hibride răzlețe și bătrîne pe o.su-• prafață de 529 ha.Printre unitățile care au redat agriculturii-cele mai mari suprafețe de teren sînt gospodăriile din turnu' -Mă'gubele ,cu 89 hă..’ Gttwărăști cu .45: ha, Slobozia Mîndra cu 26 ha, Seaca cu 25 ha și altele.
LINCA NAIOIN corespondent

■f.

>



DIN UNIUNEA SOVIETICĂ I I SPORTPe păminturile desțelenite
Prima generație de copii de pe pă

mânturile desțelenite merge acum la 
școală. Băieții șt fetițele în vîrstă de 
șapte ani nu țin minte nici cortu
rile din stepă, nici popasurile la fo
cul de găteje sub cerul spuzit de 
stele. Ei au cunoscut de cînd se știu 
colonia muncitorească și casa părin
tească. De aceea, cursurile de la șco
lile de aici au început cu lecția de 
istorie.

Istoria sovhozului „Komsomolski" 
nu e mare. Acum opt ani, în stepa 
Obiului din ținutul Altai au venit 
comsomoliștii, in cea mai mare par
te orășeni. Ei au desțelenit 34.000 hec
tare de pămînt și au ridicat în stepa 
pustie o frumusețe de așezare. A- 
cum, maeștrii recoltelor înalte din 
sovhoz, mulgătoarele și mecanizato
rii sînt vestiți în toată regiunea...

Ascultîndu-l pe învățător, copiii 
din clasa. întii au auzit rosti.ndu-se 
numele părinților lor, căci ei sînt 
aceia care fac istoria. Viața merge 
înainte, cu noi și noi cerințe, iar as
tăzi, pe pâmînturile desțelenite e tot 
atîta treabă de făcut ca și în anul 
acela cînd s-a tras prima brazdă.

După. lecții, învățătorul nu pără
sește clasa. Acum se așează și el în 
bancă. Iar alături de dinsul — pă
rinții copiilor din clasa întîi. Locul

învățătorului îl ia inginerul-șef al 
sovhozului, A. P. Kudinov.

Să intrăm și noi în clasă. Lingă 
tablă atîrnă acum un panou mare, 
care înfățișează o combină. Ca ma
teriale didactice servesc diferite pie
se de mașini agricole, aduse aici din 
ateliere.

— Așadar, să repetăm tema, spu
ne A. Kudinov Cine poate să-mi 
vorbească despre dispozitivul de tre
ierat al combinei ? Te rog, tovarășe 
Novoselțev !

Feodor Iakovlevici Novoselțev lu
crează la oficiul poștal Dar în fieca
re an. în toiul muncilor de recoltare, 
el dă o mină de ajutor pe cîmp. Din 
aceeași grupă cu el face parte și în
vățătorul M. A. Terehov. în timpul 
verii lucrează și el în sovhoz. Dar 
acum școlii i s-a repartizat un lot 
de pămînt și i s-au dat mașini. Șco
larii vor trebui să are, să însămin- 
țeze și să strîngă singuri recolta. 
Așa fiind, nu se cade ca învățătorul 
să nu cunoască tehnica.

în sovhoz funcționează în prezent 
șase, grupe de cui suri pentru meca
nizatori și o filială a școlii tehnice 
profesionale. Pentru primăvara a- 
cestui an se vor pregăti peste 200 
de tractoriști, combineri, șoferi și 
mecanici. în afară de asta, în cadrul

unor cercuri speciale, urmează pre
gătirea tehnică lucrătorii, din ramu
ra creșterii animalelor.

Am asistat și la cursurile din alte 
gospodării. în colhozurile și sovho
zurile din ținut s-au organizat 360 
de filiale ale școlilor tehnice agri
cole. în afară de aceasta mai func
ționează și 1.500 de cercuri de în
vățământ agricol. 60.000 de oameni 
din localitățile rurale își vor insuși 
specialitatea de mecanizatori. Aceste 
cifre vorbesc de la sine.

Este foarte important faptul că la 
școli și la cursuri se pregătesc me
canizatori cu un profil larg. Așa de 
pildă, in sovhozul „Komsomolski" 
tractoriștii studiază combina. Com- 
binerii, la rîndui lor, studiază trac
torul. Ei vor putea conduce și ca
mioane.

Cursurile de mecanizatori vor per
mite ca în numeroase gospodării să 
se rezolve în numai un an problema 
cadrelor.

Foarte valoroasă este inițiativa 
vestiților mecanizatori din Altai — 
Dobșik, Piatnița, Rîbcenko si Ciaba- 
nov. Fiecare din ei a hotărît. să pre
gătească în perioada de iarnă, prin 
studiu practic individual, cel puțin 
cîte zece mecanizatori.E. SOROKIN

Din agricultura țărilor de democrație popularăLUPTA ÎMPOTRIVA NISIPURILOR (R.P. CHINEZA)în Mongolia interioară, regiunile bîntuite de furtunile de nisip ocupă o suprafață de peste 26 milioane hectare, adică un sfert din totalul deșerturilor din China.în ultimii zece ani, aici s-au desfășurat lucrări de protecție împotriva furtunilor de nisip și pentru fixarea solului. Dunele călătoare, care altădată pîrjoleau recoltele, au fost în mare parte fixate. în districtul Cerim, de pildă, au fost plantate perdele forestiere pe o distanță totală de aproape^ 8.000 km.Lucrările au fost începute în anul 1953, cînd guvernul popular a luat o serie de măsuri pentru popularizarea metodelor moderne de transformare a deșerturilor.

și livrate gospodăriilor agricole 
cooperative de muncă peste 1.000 
tone de lapte de drojdii, care ău 
înlocuit 250 tone de nutreț boabe.

Combinatul din Ruse poate pro
duce anual 6.000 tone lapte de 
drojdii.

INTR-O COOPERATIVĂ AGRICOLĂ DIN R.P. UNGARĂ

te plan 26 vagoane de cereale, 12 
vagoane de sfeclă de zahăr, 300 
chintale de struguri. Creșterea ani
malelor și ferma de păsări au adus 
cooperativei „Pacea" un venit peste 
plan de un milion de forinți. Lu
crătorii fermei avicole au vredat 
statului 400 chintale de carne în loc 
de cele 230 chintale planificate.

• Pentru obținerea independenței Kenyei, zilele trecute s-au dus tratative la Londra între Sashidi Kawa- w^, vicepreședintele Tanganicăi, Milton Obote, prunul ministru al Ugan- dei, Macmillan, primul ministru britanic și Duncan Sandys.• De curînd, președintele statului francez, de Gaulle, luînd cuvintul în cadrul unei recepții la care au participat deputati din Adunarea Națională Franceză, și-a exprimat cu vehemență criticile împotriva relațiilor speciale dintre Anglia și Statele Unite în cadrul alianței atlantice El a reluat totodată ideea sa, afirmată în repetate declarații publice, potrivit căreia Franța trebuie să-și creeze o „armă nucleară proprie".® Primul ministru al Congoului, Adoula, a cerut jandarmeriei katan. gheze intr-un apel adresat prin radio, să depună armele pînă la de 5 februarie a c.• între 28 și 30 martie, va loc la Rio de Janeiro, Congresul tinentai de solidaritate cu Cuba. în prezent, se desfășoară o vastă activitate de pregătire a acestui congres, sub lozinca : Apărarea Cubei este o chestiune urgentă a tuturor popoarelor. Convocarea congresului este sprijinită pe scara cea mai largă în toate țările Americii Latine și dincolo de aceste țări.• Răspunzînd la întrebările ce i s-au pus de redacția ziarului democrat spaniol ,,Espana Popular", N. S. Hrușciov, președintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. a spus printre altele că poporul sovietic este solidar cu lupta curajoasă a poporului spaniol, împotriva fascismului.• Tot mai multi oameni ai muncii francezi își exprimă dorința de a deveni membri ai Partidului Comunist Francez. Astfel, în această perioadă cînd, în toate federațiile partidului se desfășoară campania de preschimbare a carnetelor de partid, au fost primiți în Partidul Comunist Francez peste 10.900 de membri noi.

dataavea con-

• Comisia iugoslavă pentru Relațiile Culturale cu Străinătatea a organizat de curînd la Belgrad o gală de filme romînești la care au fost prezentate filmul artistic „Străzile au amintiri" și filmele documentare „Pelicanii" și „Colocviu de balcanice".• Uniunea, Sovietică va cursul primului trimestru an, la cererea guvernului revoluționar al Republicii Cuba, un număr de 400 specialiști pentru a sprijini dezvoltarea agriculturii cubahe. Agronomii, zootehnicienii, mecanizatorii^ e- conomiștii și veterinarii sovietici vot ajuta timp de un an pe oămenii muncii din agricultura Cubei.• Calificînd tratatul de colaborare semnat de curînd la Paris între Adenauer și de Gaulle, drept înjghebarea unei axe militare Bonn-Paris, C.C. al P C. din Germania declară că guvernul francez intenționează să primească din -partea R- F. Germane mijloacele financiare necesare înarmării atomice. La rîndui său, Adenauer speră ca pe această cale să dobîndească arma atomică pentru ca, cu ajutorul ei, să-și intensifice acțiunile revanșarde și agresive.• în urma recentului schimb de mesaje dintre N. S. Hrușciov și John Kennedy, la Washington au început tratativele în problema interzicerii experiențelor cu arma nucleară.• La 25 ianuarie s-au deschis la Livorno lucrările celui de-al II-lea Congres al Mișcării italiene pentru pace. Participă la congres delegații din întreaga Italie, reprezentînd organizațiile locale și provinciale ale mișcării pentru pace, precum și delegații ale luptătorilor pentru pace din numeroase alte țări.• în Venezuela, în provincia Falcon, au avut loc noi ciocniri între trupele guvernamentale și partizani, care s-au soldat Cu morți șl răniți. Guvernul a trimis aici pe calea aerului alți 3.000 de soldați și a efectuat arestări în masă în rîndurile persoanelor suspectate de colaborare cu partizanii.

civilizațiitrimite în al ‘acestui

LAPTELE DE DROJDII — UN NOU NUTREȚ PENTRU VITE REALIZAT IN R.P. BULGARIA
La tăierea animalelor, în stoma

cul acestora rămîn sute de kilogra
me de resturi, care pînă de curînd 
erau aruncate.

La începutul anului curent, colec
tivul Combinatului de prelucrare a 
cărnii din Ruse, în colaborare cu 
doi medici, a pus la punct tehnolo
gia prelucrării acestor resturi care 
s-au dovedit a fi o valoroasă ma
terie primă.

în urma sterilizării, adăugării de 
’diferite substanțe azotoase și fosfo- 
rice a unor drojdii, din resturile din 
stomacul vitelor se obține un nutreț 
valoros. Acest deșeu prelucrat con
ține albumine în proporție de 50 ls 
sută, precum și hidrați de carbon, 
grăsimi și substanțe minerale, ca și 
vitaminele B2, B5 și B12, care stimulează creșterea rapidă 
lelor și a productivității Noul nutreț, denumit 
drojdii, este bogat și în
pe care nu le conțin nutrețurile na
turale și care sînt administrate ani
malelor pe cale artificială. în ce 
privește unitățile nutritive, o tonă 
de lapte de drojdii echivalează cu 
Circa 300 kg de ovăz.

Pînă în prezent au fost produse

Pe țărmul nordic al lacului Bala
ton, într-una din cele mai frumoa
se regiuni ale R.P. Ungare se întind 
păminturile cooperativei agricole de 
producție „Pacea" din KSvâgoors. 
In trecut peisajul acestor locuri era 
doar aparent frumos — solul pie
tros cerea din partea țăranilor mari 
eforturi care nu erau însă răsplă
tite.

Țăranii s atului KSvâgoors, con- 
vingindu-se de marile posibilități 
pe care le oferă gospodăria colec
tivă, s-au unit într-o cooperativă 
agricolă de producție. Urmînd sfa
tul specialiștilor și al președintelui 
lor priceput, țăranii cooperatori au 
efectuat lucrări de ameliorare a 
solului, au plantat noi livezi și vii, 
au cumpărat mașini. în prezent 
cei 509 cooperatori din KSvâgbors 
lucrează 3.058 holzi de pămînt, in
clusiv 1.000 de 
holzi de vie.

Cooperatorii 
rezultate bune
ția bună a zilei-muncă, a crescut și 
fondul indivizibil al cooperativei 
Vremea din acest an nu a fost fa
vorabilă agriculturii. Luptînd împo
triva secetei, țăranii din Kdvâgddrs 
și-au putut totuși respecta angaja
mentele — ei au dat economiei na
ționale produse în valoare de 14 
milioane forinți în loc de 12 mili
oane cît s-a prevăzut inițial.

Cooperatorii au obținut în medie 
16,21 chintale de grîu, 21,21 chintale 
de orz de primăvară și 220 chintale 
de sfeclă de zahăr la hold. Au ob
ținut rezultate bune și viticultorii: 
de pe fiecare hold, ei au strîns cîte 
30 chintale de struguri, față de 24 
chintale cît s-a planificat. Biruind 
seceta, cooperatorii au dat țării pes-

holzi pășuni și 102

au obținut în 1961 
— pe lingă retribu

Fruntași pe ogoare și in întreceri sportive

Poliția franchistă ucide și arestează pe țărani

Pe listele participanților la ultimele competiții sportive de masă am întîlnit numeroși colectiviști și mecanizatori din raionul Făurei. regiunea Galajți. îndeosebi, ei ne-au atras atenția prin frumoasele rezultate obținute. Am reținut, bunăoară, numele colectiviștilor E. Paraschiv, M. Grosu, Șt. Grosu, I. Stoenescu, N Ureche, din comuna Plășoiu, care au cucerit titlurile de campioni pe raion la întrecerile de trîntă din „Cupa Agriculturii", iar la etapa regională au ocupat, de asemenea, locuri fruntașe. Sau, tinerii. colectiviști A. Vișan, din comuna Ianca, Gh. Miliuțin, din Făurei, D Tănase din Amara, au devenit campioni regionali la întrecerile de atletism. Asemenea exemple mai putem da și despre echipa de fotbal a mecanizatorilor de la S.M.T. Făiirei clasată ■ pe primul loc la etapa regională, despre colectivistul I. Satnoianu din Ianca, campion regional la ciclism și alții. . -Fără îndoială, la obținerea acestor rezultate îndemnate o contribuție importantă au avut și asociațiile sportive din comunele respective. Avînd sprijinul comitetelor sindicale și al organizațiilor U.T.M., asociațiile sportive au reușit să asigure condițiile necesare pentru ca tinerii de la sate să poată desfășura, in timpul liber, o activitate sportivă mai intensă și cu rezultate- tot mai bune. De altfel, tinerii din satele raionului Făurei sînt acum apreciăți , în toată regiunea Galați ca lucrători iscusiți pe ogoare, unde obțin recolte tot mai bogate și ca sportivi fruntași.Dorind să popularizăm experiența acestei activități frumoase, ne-am adresat, recent, tov. Ștefan Popescu, președintele consiliului raional U.C.F.S. Făurei. El ne-a furnizat o serie de date interesante despre Iul cum este organizată și cum desfășoară activitatea sportivă masă aci. .- ’

ta tea mod avem ve cu de membri. O frumoasă desfășoară asociațiile: Recolta — G.A.C. Băile, care numără 227 membri, Mecanizatoj^il — S.M.T. Făurei, cu 220 membri, Progresul — Roșiori, cu 258 membri, . Avîntul — G.A.C. Plășoiu, cu 100 de membri, Victoria — G.A.C. Surdila Greci și altele. Acestea și-au amenajat baze sportive simple, dar pe care se pot desfășura întreceri la mai multe ra- ihuri sportive, cum sînt: volei, fotbal, oină, handbal, atletism, tenis de masă, șah, popice etc.Conducerile asociațiilor sportive au fost instruite despre felul cum trebuie șă-și desfășoare activitatea, iar lunar organizăm consfătuiri cu președinții de asociații și cu profesorii de. educație fizică. S-a urmărit ca fiecare asociație sportivă să-și întocmească calendare sportive proprii care să cuprindă. ,tpt . mai m.ultr competiții și concursuri atractive, organizate pe plan local. Pentru a crea un corp mai larg de instructori sportivi am organizat la Făurei un curs special, la care au participat 35 de tineri de la sate. • • ~

fese de

să-și petreacă timpul liber ÎH plăcut și folositor. în prezent în raion 95 de asociații sporti- un număr de aproape 16.000 activitate

22.500 TINERI IN ÎNTRECERI SPORTIVE

it anima- 
acestora, 

lapte de 
substanțe

Omul cu cravata „fotogenică"

S Gerhard Schroeder, are acum 
> pe lingă titlul de ministru de ex- 
I' terne al Germaniei occidentale, 

și pe acela de „om al anului". A 
fost proclamat astfel de către re
vista vest-germană „Der Stern" 
care a anunțat că de acum înainte 
va conferi în fiecare an acest titlu 
onorific celui mai remarcabil 
dintre oamenii politici din țară, 
ale cărui realizări din cursul anu- 

Ilui respectiv „vor exercita o in
fluență promițătoare asupra vii
torului".

Proclamîndu-l „om al anului", 
revista „Der Stern" i-a publicat 
lui Schroeder, pe coperta numă
rului 1. fotografia făcută- în fața 
oglinzii. în momentul cînd el își 
potrivea cravata. Reporterul re
vistei a ținut să scrie cu litere 
mari: „Schroeder este un om cu 
un perfect simț al ordiiței. 
Aceasta se manifestă atît in stilul 
lui de muncă, cit și în felul^ său 
ireproșabil de a se îmbrăca".

Scribul de la „Der Stern" scrie 
mai departe cu lăudăroșenie: 

S „Speranța politicii germane la 
sfîrșitul erei lui Adenauer se nu
mește Gerhard Schroeder". Așa
dar, politica, revanșardă, război- 
nică, a bătrînului^cancelar va fi 

i promovată și după acesta, de că
tre actualul ministru de externe 
vest-german, căruia, reporterul de 
la „Der Stern" îi găsește chiar și- 
cravata „fotogenică". ,

Dacă revista în cauză l-a pro
clamat pe Schroeder „om al anu
lui" pentru... „felul său ireproșa
bil de a se îmbrăca" în care se 
include bineînțeles și cravata-i 
„fotogenică", bătrînul cancelar 
vest-german l-a numit ministru , 
de externe pentru cu totul alte 
„merite".

Studiind în anii 1929—1932 
dreptul, filozofia și istoria, 
Schroeder și-a însușit „concepția

despre lume" a hitleriștilor, iar y. 
în 1933 devine membru al parti- y 
dului nazist. Adept al dominației 2< 
imperialismului în Germania oc- << 
cidentală, al politicii antinațio- y nale, militariste și revanșarde 2< primejdioasă păcii, ca ministru « de interne din 1953, Schroeder a y dus o politică de reprimare a for- 2< 
țelor care puteau să se ridice îm- << potriva militarismului și pregăti- y rii unui război și să ia poziție 2< 
pentru pace, pentru democratiza- (< 
rea Germaniei occidentale. De y aceea, el a declarat „neconstitu- 2< 
ționale" peste 200 de organizații << 
care se pronunțau împotriva mi- y 
litarizării și a înscenat procese X 
fruntașilor acestor organizații. \< 
Paralel cu această politică, y 
Schroeder a luptat pentru menți- 2< nerea concernelor criminalilor de ft 
război, pentru renazificarea Ger- << 
maniei occidentale. Nu e de mi- y rare că în prezent . funcționează 2< 
în aparatul de stat 180 000 de << 
foști hitleriști, că unul dintre co- y 
la’ooratorii de încredere ai lui 2< 
Himmler, pe nume Ritter von << 
Lex, este adjunctul lui Schroeder. v că guvernul de la Bonn plătește 2< o pensie grasă văduvei lui Hey- (< 
drich, fostul șef al Gestapoului. YOmul cu cravata „fotogenică". >< 
numit în noiembrie 1961 ministru (< 
de externe al Germaniei occiden- y tale și proclamat de curînd „om 2, al anului" de către revista „Der ?< 
Stern", duce o politică orientată Y spre dezlănțuirea unui nou răz- 2, boi, în vederea. cuceririi cu forța <■ de teritorii străine, o politică a y 
exploatării neocolonialiste a ti- 2, 
nerelor state naționale și a tute- <• 
Urii lor în domeniul politic și y 
economic. y

Politica aceasta este de altfel a <• 
întregului guvern de la Bonn. yRADU SANDU

Mazaricos este o localitate din provincia La Coruna (Spania). A- cum cîteva zile s-a transmis știrea că țăranii de aici au fost supuși represaliilor unor detașamente ale poliției lui Franco, sub motiv că țăranii respectivi s-au opus exproprierii micilor Făcînd uz de chiști au ucis grav al ți trei.
lor loturi de pămînt. arme, polițiștii fran- un țăran șî au rănit De asemenea, ei au făcut 13 arestări in rîndurile rănilor.Suferințele țăranilor spanioli se rezumă însă numai la cele trecute la Mazaricos, și ele nu de dată recentă. Odioasa dictatură franchistă, a aruncat satele Spaniei în cea mai crîncenă asuprire și mizerie. Trecerea puterii de stat în mîinile oligarhiei moșierești financiare, în mîinile lui Franco, a redus la zero efectele reformei agrare înfăptuite anterior. S-a luat înapoi pămintul nu numai de la țăranii care îl primiseră de la republică înainte de război și în cursul războiului național-revoluționar, ci și de la mii de familii țărănești acuzate că au făcut parte din lagărul republican. Datorită existenței marilor latifundii, arenda si subarenda este în floare, milioane de gos

ță-nu pe- sînt

podării țărănești posedă parcele minuscule de pămînt, milioane ds muncitori agricoli — proletariatul agricol — sînt plătiți cu salarii de mizerie ; sărăcia alungă pe țărani din sate, în emigrație, în alte țări. Din anul 1955 pînă în 1960, bunăoară, au plecat din Spania în țările latino-americane aproximativ 300.000 de oameni.Legile franchiste favorizează pe moșieri și apasă greu pe spinarea țăranilor care sînt nevoiți să ia de la moșier pămînt în arendă ori în dijmă. în această privință trebuie amintită legea adoptată de guvernul franchist la 23 iulie 1942, potrivit căreia se stabilește o scară mobilă a rentei funciare. în conformitate cu această scară, cu prilejul fiecărei majorări a prețurilor la cereale stabilite de guvern, crește în mod automat și renta, indiferent de culturile de pe parcelele respective. Se înțelege deci, că legea a- mintită a fost adoptată în folosul moșierilor care dau în arendă și dijmă aproximativ 7.624.000 hectare, ceea ce reprezintă 36,4 Ia sută din suprafața arabilă a Spaniei.Firește, țărănimea spaniolă urăște dictatura franchistă și luptă îknpotriva ei. Cu toată teroarea

de Franco, lupta țăra- în prima perioadă adezlănțuită nilor, care avut un caracter economic, a căpătat în ultimii cinci ani un caracter politic. Acest lucru a devenit deosebit de vizibil în timpul acțiunii antifranchiste din 5 mai 1958, la care au participat mii de țărani și muncitori agricoli. De asemenea, la greva din 18 iunie 1959 au participat 200.090 de muncitori agricoli și țărani din provinciile în care sînt concentrate latifundiile. Avîntul luptei împotriva latifundiilor, pentru reforma agrară, îl vădesc și grevele și demonstrațiile muncitorilor agricoli, care au avut loc în cursul anului 1960 în regiunile a- gricole din Andaluzia (Sevilla, Cordoba etc.) unde stăpînesc marii moșieri.Deși aceste greve și demonstrații au fost reprimate de autoritățile franchiste, deși de curînd la Mazaricos în provincia La Coruna, detașamente de poliție au ucis, au rănit și au arestat pe țăranii care s-au micilor lor oamenilor lui Fran- înceta.

In fiecare comună
CITE o ASOCIAȚIE SPORTIVA„Ținînd seama de sarcinile trasate de Conferința pe țară a U.C.F.S. din februarie 1962, cu privire la dezvoltarea mișcării sportive la sate, noi am trecut de îndată la reorganizarea asociațiilor sportive existente, care desfășurau o activitate sporadică. De asemenea, într-o serie de comune am creat noi asociații sportive, care activează acum pe lingă unitățile agricole socialiste : G.A.S., S.M.T. și G.A.C. Astfel, am urmărit ca in fiecare comună și sat să existe cîte o asociație sportivă, care să îndrume masele de tineri spre terenurile de sport, unde au posibili-

Aceste măsuri au contribuit, în mod deosebit, la dezvoltarea mișcării sportive din satele raionului nostru, au cregt condiții de desfășurare a unei activități de masă mai intense, la care au fost atrași numeroși tineri. De pildă, numai la competițiile de masă Spartachiada și Cupa Agriculturii au participat circa 221500 concurenți. Pentru a asigura o activitate mai organizată și pentru a ridica nivelul tehnic la unele ramuri sportive am inițiat campionate de volei, fotbal, handbal, oină, atletism, popice etc. Acest lucru a contribuit, de asemenea, ia creșterea numărului de secții afiliate și sportivi legitimați. în prezent avem aproape 100 de secții afiliate și peste 1.000 de sportivi legitimați.Acum, un mare număr de tineri colectiviști, mecanizatori, tehnicieni, ingineri și elevi sînt antrenați la concursurile Spartachiadei de iarnă a tineretului. Mai în fiecare comună se desfășoară pasionante întreceri de șah, tenis de masă, trîntă, haltere, patinaj și săniuțe. După terminarea primei etape a spartachiadei, respectiv la lo februarie, vom urmări ca asociațiile sportive să .organizeze campionate locale la diferite ramuri sportive, pentru a da posibilitate tinerilor să desfășoare o activitate mai intensă și continuă.

țăranii costa-ricani luptă pentruCosta Rica, această țară mică din America Latină este cunoscută în special ca o mare producătoare de cafea. Cafeaua reprezintă -nu numai principalul articol de export ci și produsul care aduce 60-80 la sută din valuta străină.în timpul celui de-al doilea război mondial, Statele Unite monopolizaseră comerțul cu cafea al țării, dar după război ele au cedat aici primul loc rechinilor vest-germani, care achiziționează aproape cea mai mare parte a acestui produs.întrucît comerțul cu cafea este baza economiei naționale, proprietarii plantațiilor de. cafea care reprezintă o pătură a burgheziei locale, sînt cei care domină aproape întotdeauna și în conducerea țării. Interesele economice ale plantatorilor sînt cele care determină formarea unui guvern sau altul, politica internă și externă a țării.în satele din Costă Rica predomină relațiile de producție capitaliste. Sînt însă provincii în care continuă să existe forme feudale de exploatare a pămîntului. Cel mai mare proprietar de pămînt este United Fruit Company. Uriașul monopol nord-american controlează un teri- torju de 500 000 hectare, care repre-

zintă peste 10 la sută cultivabilă a țării, în de mii de familii de țărani costa-ricani n-au un petic de pămînt.în ultimii ani în Costa Rica a început să se dezvolte tot mai mult mișcarea cooperatistă organizată de producătorii de cafea mici și mijlocii, susținută și de partidul clasei muncitoare.Pe plantațiile de banane din Paci- fico-Sur muncitorii costa-ricani au tradiții glorioase de luptă. Ei au organizat în mai multe rînduri greve împotriva monopolului riord-ameri- can United Fruit Company. Organizațiile lor sindicale conduse de comuniști, deși se află sub amenințarea continuă a administrației, duc o politică fermă antiimperialistă.Pentru înfăptuirea unei reforme, agrare radicale luptă și țăranii din această regiune a Pacificului care lucrează în condiții dintre cele mai grele păminturile societății United Fruit Company. Organizațiile sindicale ale lucrătorilor de pe plantațiile de banane, din care fac parte și lucrătorii din transportul feroviar și porturi, ajută luptele țăranilor, iar la rîndui lor țăranii sprijină luptele muncitorilor. în felul acesta aici s-a înfăptuit o trainică alianță muncitorească-țărănească.

din suprafața timp ce zeci

împotrivit exproprierii loturi de pămînt, lupta muncii din satele Spaniei co nu a încetat și nu va
—

reforma agrarăîn Costa Rica există și o provincie care are ca ramură principală a economiei creșterea vitelor. Aici mai. predomină relații de producție semifeudale și există moșii destul de mari dar puțin productive. Și în această provincie mișcarea țărănească se manifestă tot mai activ. Țăranii au ocupat pâmînturile nelucrate și luptă împotriva amenințării de a fi alungați de pe ele. Un ajutor puternic ei îl primesc din.partea sindicatelor muncitorești precum și ale lucrătorilor agricoli de pe litoral.Asupra lucrătorilor și țăranilor costa-ricani a exercitat o influență profundă revoluția cubană. Pe zi ce trece crește numărul țăranilor care înțeleg că una din principalele cuceriri ale revoluției cubane este înfăptuirea pînă la capăt a reformei agrare radicale, care a dat pămînt țăranilor și a lichidat latifundiile imperialiștilor și ale marilor proprietari băștinași. Și cu toate dă guvernul din Costa Rica a rupt relațiile diplomatice cu Cuba, tot mai mulți țărani costa-ricani merg în excursii în Cuba, dornici să vadă cu ochii lor cuceririle acestei revoluții, viața nouă, lipsită de exploatare a țărănimii cubane.
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Prin valorificarea produselor apicoleApicultura a înregistrat progrese importante în ultimii ani, atît prin creșterea numărului de stupi cît și prin creșterea producției de miere marfă pe stup Obținerea de producții sporite cantitativ și superioare sub aspectul calității se datorează în mare măsură și metodelor avansate de producție folosite în apicultura noastră, .O atenție deosebită se acordă dezvoltării bazelor melifere prin lărgirea culturilor specifice, cît și prin protejarea masivelor naturale existente ca cele de săkîm de la Hanul Conachi, regiunea Galați, Valea lui Mihai, regiunea Crișana, cele din susul Olteniei, masivele de tei din regiunea Iași, Niculițel și Babadag din regiunea Dobrogea, Căscioarele din regiunea București și altele.Aportul acestor masive în producția apicolă poate fi ilustrat și de faptul că pe lîngă asigurarea bazei melifere pentru stupii din regiunea : respectivă, acestea asigură un cules I bogat în fiecare an și pentru regiu- 1 nile limitrofe.

produselor apicole se unitățile cooperațieiValorificarea face de către de consum. Acordarea de condiții a- vantajoase de contractare și valorificare a produselor pe calea achizițiilor, aprovizionarea cu utilaje apicole. precum și crearea unui important sector de producție apicolă al cooperativei de consum, au contribuit de asemenea la dezvoltarea apiculturii. De altfel ritmul dezvoltării apiculturii în țara noastră poate fi foarte bine ilustrat de faptul că între anii 1954—1962 numărul total de familii de albine a crescut cu 51 la sută. în ultimii ani apicultura se dezvoltă și în sectorul socialist cooperatist mărindu-și în fiecare an ponderea în numărul total de stupi. Paralel cu creșterea numărului de stupi și îmbunătățirea continuă a condițiilor de. stupărit, cantitățile de miere achiziționate de cooperația de consum au crescut într-o măsură însemnată, realizîndu-se în anul 1962 venituri bănești, de 4 ori mai multă miere decît în anul, 1955 și cu 51 la sută mai mult decît în anul 1961.

Cantitățile de miere contractate au crescut în 1962 de 5 ori față de 1955 și cu 55 la sută mai mult decît în 1961. Aceasta a fost posibil datorită avantajelor pe care le primesc producătorii care contractează cu unitățile cooperatiste. La încheierea contractelor ei primesc avansuri în bani reprezentînd 50 la sută din valoarea produselor contractate, sumă cu care încă din toamna anului care precede producția de miere contraC- tanții își pot procura utilaje, biosti- mulatori etc.în prezent ne aflăm. în plin sezon de contractare a produselor apicole (miereEste lective parte, cooperației de mai mare de miere și ceară de albine, aceasta aducîndu-le însemnate
Și în și să

ceară de albine), interesul gospodăriilor coal fiecărui apicultor în contracteze cu unitățile consum o cantitate
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D. FĂINIȘI director în Centrocoop

In întreaga |ară se desfă 
șoară acțiunea de contractare a 
linei din producția anului 1963

Contractat) cu unități*** sau 
delegații D C.A întreaga pro
ducție de lină de pe oile ce le dețineți.

Prin sistemul de contractări beneficia|i de
— preturi avantajoase
— împrumut de 40’/» din valoarea contractului încheia:
— scutire de cote
— prioritate la terenurile de pășuna!
Surplusurile de lină din producția anului 1962 le puteți 

valorifica in condiții avantajoase, vin?indu-le unităților 
D.C.A., la preturile de achiziție.
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